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Most otwarty

Wróciła stała organizacja ruchu. Most w Chodakowie jest ofi cjalnie przejezdny. We wtorek 1 lutego 
miało miejsce symboliczne otwarcie i poświęcenie nowej przeprawy przez Bzurę. Wartość 
zrealizowanej przez samorząd powiatowy inwestycji wyniosła blisko 5,75 mln zł 

Mimo złej pogody w niedzielę 30 stycznia od rana na ulicach 
Sochaczewa można było spotkać wolontariuszy z puszkami. 
W tym roku Orkiestra grała pod hasłem „Przejrzyj na oczy”, by 
wesprzeć okulistykę dziecięcą. Dodatkowe atrakcje czekały na 
placu Kościuszki, a w internecie toczyły się aukcje przekaza-
nych na rzecz Orkiestry przedmiotów

Od chwili, gdy 
porywisty wiatr 
zerwał część 
dachu sali gimna-
stycznej Szkoły 
Podstawowej nr 6 
i rzucił go na pobliski 
cmentarz, trwa 
dokumentowanie 
i szacowanie szkód. 
O pomoc w odtwo-
rzeniu zniszczonego 
majątku ratusz 
zwróci się także 
do wojewody 
mazowieckiego

200.000 zł dla WOŚP Wniosek do wojewody

Strona 5Strona 8
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WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999

Policja 
997, 47 705-52-22

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Pogotowie energetyczne
991

Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

ZUS 46 862-64-33

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73

ZWiK 46 862-82-30
Zgłaszanie awarii: 
sieci wodociągowej 
668-453-422
sieci kanalizacyjnej
604-195-871

Dodatkowo każdego dnia po godz. 
15.00 awarie można zgłaszać pod 
numerami telefonów:
SUW Płocka 46 811 16 44, 
602 248 627

SUW Chodaków 46 863 26 35,
662 294 742

Oczyszczalnia ścieków 
662 294 743

ZGK 46 862-81-06, 46 
862-93-14

ZKM 46 862-99-27

Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Szpital
46 864-95-00, 46 864-96-00
USC 46 862-23-02

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

MPT Taxi 191-91

Taxi 46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
PEC 
46 862-92-00, 604-206-108,

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

MOSiR 46 862-77-59

SCK 46 863-07-68

Centrum Usług Społecznych 
46 863-14-81, 
46 863-14-82

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW 
ogłasza

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XXIV/269/21 z dnia 20.10.2021r. 
Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. 2271/10 PL1O/00027357/6 0,2095 ul. 15 Sierpnia 106C Działka gruntu zabudowana wielorodzinnym 
budynkiem mieszkaniowym i budynkiem 
gospodarczym

Brak planu 20 000,00zł 100 000,00zł 1 500 000,00zł

Przetarg odbędzie się 14.04.2022r. o godz.10.00 (sala konferencyjna, I piętro) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić 
do 11.04.2022r. na konto sum depozytowych Gminy Miasto Sochaczew: Bank Spółdzielczy w Sochaczewie Nr 51 9283 0006 0043 0197 2000 0100. Wadium ulega 
przepadkowi, gdy osoba która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem 
oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasto Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze 
wskazaniem granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

OGŁOSZENIE

Maciej Frankowski

Budowa nowej przeprawy 
w ciągu ulicy Mostowej zo-
stała w 100 procentach sfi -
nansowana ze środków 
rządowych - z Funduszu 
Inwestycji Lokalnych oraz 
z rezerwy subwencji ogól-
nej na 2021 rok. Samo-
rząd miejski partycypował 
w kosztach na etapie przy-
gotowania dokumentacji 
projektowej.

Po remoncie, szero-
kość jezdni na nowym mo-
ście wynosi siedem me-
trów (dwa trzymetrowe 
pasy ruchu z półmetrowy-
mi opaskami   bezpieczeń-
stwa). Wykonano także 
dwa chodniki, jeden o sze-
rokości dwóch metrów dla 
pieszych i przejście tech-
niczne o szerokości 90 cm. 
Przeprawa przez Bzurę zy-
skała nowe oświetlenie, za-
montowano również barie-
ry ochronne i balustrady.

We wtorkowym ofi -
cjalnym otwarciu mostu 
wzięli udział m.in.: wice-
minister Aktywów Pań-
stwowych - Maciej Małec-
ki, starosta Jolanta Gonta, 
burmistrz Piotr Osiecki, 
wicestarosta Tadeusz Głu-
chowski,   przewodniczą-
cy rady powiatu Andrzej 
Kierzkowski, przewodni-
czący rady miejskiej Syl-
wester Kaczmarek, członek 
zarządu powiatu Bogumił 

Czubacki, radny powiato-
wy Sylwester Lewandow-
ski, dyrektor Powiatowego 
Zarządu Dróg Małgorza-
ta Dębowska, przedstawi-
ciele wykonawcy inwesty-
cji oraz proboszcz parafi i 
św. Józefa Robotnika - ks. 
Józef Staszewski, który po-
święcił nowy obiekt. Jedną 
z nieobecnych, z powody 
choroby, była radna miej-
ska Renata Sokołowska, 
mieszkanka Chodakowa, 
która od 2014 roku z deter-
minacją zabiegała o prze-
budowę mostu.

Podczas spotkania z 
przedstawicielami mediów 
o zakończonej inwestycji 

mówili m.in. wiceminister 
Maciej Małecki, starosta 
Jolanta Gonta i burmistrz 
Piotr Osiecki.

- To długo wyczekiwa-
na przez mieszkańców in-
westycja. Przez wiele lat 
most w Chodakowie był 
zbyt mały, zbyt wąski, nie 
spełniał wymogów, stan-
dardów komunikacyjnych, 
standardów   bezpieczeń-
stwa. Żaden samorząd nie 
poradziłby sobie fi nanso-
wo z tak dużym przedsię-
wzięciem. Dlatego mam 
wielką satysfakcję, że rząd 
Prawa   i   Sprawiedliwo-
ści przekazał sto procent 
środków na przebudowę 

przeprawy. Dziś możemy 
powiedzieć, że Sochaczew 
przeżywa najlepsze lata 
pod względem inwestycji. 
Nigdy wcześniej na ziemię 
sochaczewską nie płynęły 
tak duże dotacje rządowe 
- mówił wiceminister Ma-
ciej Małecki.

- Solidne posadowie-
nie obiektu, jego poszerze-
nie i wydzielenie chodnika 
dla pieszych zdecydowa-
nie   poprawi   bezpieczeń-
stwo jego użytkowników, 
co jest jedną z najistot-
niejszych kwestii. Dzięku-
ję za wyrozumiałość i cier-
pliwość podczas trwania 
prac. To most, który łączy 

dwie strony powiatu socha-
czewskiego. Mam nadzie-
ję, że przeprawa będzie do-
brze służyła przez wiele lat 
i usprawni codzienne życie 
mieszkańców naszego mia-
sta i powiatu - mówiła sta-
rosta Jolanta Gonta.

- Jak ważny jest ten 
most dla układu komuni-
kacyjnego naszego miasta, 
pokazały ostatnie miesią-
ce, kiedy był on nieczynny. 
Dziękuję mieszkańcom, 
że cierpliwie i wytrwa-
le czekali na zakończe-
nie prac. Powstanie nowej 
przeprawy to wynik ko-
lejnej owocnej współpra-
cy lokalnych samorządów. 
Wielkie   podziękowania 
należą się również mini-
strowi Maciejowi Małec-
kiemu, który jest naszym 
skutecznym ambasadorem 
w pozyskiwaniu środków 
rządowych. Inwestycja ta 
pokazała, że rzeka, która 
nominalnie dzieli, może 
też łączyć. To dowód na to, 
że zgoda buduje - mówił 
burmistrz Piotr Osiecki.

Przypominamy, że od 
1 lutego Zakład Komuni-
kacji Miejskiej przywró-
cił połączenia przebiega-
jące przez most, w śladzie 
ulic Brukowej i Mostowej. 
Aktualny rozkład jazdy 
dostępny jest na przystan-
kach autobusowych oraz 
na stronie www.zkm.so-
chaczew.pl.

Most ofi cjalnie otwarty
Wróciła stała organizacja ruchu. Most w Chodakowie jest ofi cjalnie przejezdny. We wtorek 
1 lutego miało miejsce symboliczne otwarcie i poświęcenie nowej przeprawy przez Bzurę. 
Wartość zrealizowanej przez samorząd powiatowy inwestycji wyniosła blisko 5,75 mln zł. 



38 lutego 2022  nr 3 (1404)
SOCHACZEWSKA

W MIEŚCIE

MACIEJ MAŁECKI - WICENIMISTER AKTYWÓW PAŃSTWOWYCH
Ledwie kilka dni temu oddaliśmy mieszkańcom miasta i powiatu do użytku nowy most w Chodakowie. To 
była inwestycja w 100% sfi nansowana ze środków przekazanych samorządowi przez budżet państwa. 
Teraz Sochaczew szykuje się do termomodernizacji w szkołach i urzędzie miasta. 90% pieniędzy na te 
inwestycje też będzie pochodzić ze środków, które nasze miasto otrzyma z rządowych dotacji. Promesy na 
te środki przekazywałem niedawno na ręce burmistrza Piotra Osieckiego i radnych. Tak właśnie działamy 
jako rząd. Pomagamy w rozwoju samorządów, zasypujemy różnice między tymi najbogatszymi a tymi 
trochę mniej zamożnymi. Jako poseł ziemi sochaczewskiej nieustannie zabiegam o dotacje, które trafi ają 
do budżetu Sochaczewa, naszych gmin i powiatu. I mam satysfakcję, że otrzymujemy miliony złotych na 
inwestycje, które poprawiają jakość życia naszych mieszkańców. Nowy most, ulice, kanalizacja, wodociągi, 
odnowione budynki i wiele innych inwestycji w naszym mieście i powiecie, które niebawem ruszą, są najlep-
szym dowodem na to, że program rządu Prawa i Sprawiedliwości służy wszystkim Polakom.

W ubiegłym roku wykona-
no projekt, a w tym ratusz 
chce przebudować część 
dachu przedszkola nr 4. 

Budynek boryszewskiej 
placówki składa się z czte-
rech części połączonych ze 
sobą, z których każda po-
siada odrębny dach. Robo-
ty budowlane obejmą środ-
kową część, nad głównym 
wejściem. Ekspertyza wy-
kazała, że zarówno więźba 
jak i pokrycie dachu są w 

złym stanie technicznym. 
Więźba jest drewniana i w 
różnych miejscach jej kon-
strukcji widać ślady zu-
życia, co z kolei powoduje 
ugięcie dachu. Stara kon-
strukcja ma zniknąć i za-
stąpi ją nowy dach, o więk-
szym kącie nachylenia. 
Jeśli uda się w ogłoszonym 
właśnie przetargu wyłonić 
wykonawcę robót, nowy 
dach zostanie ułożony w 
ciągu sześciu miesięcy.

daw

Daniel Wachowski

- Termomodernizacja obiek-
tów użyteczności publicznej 
to najdroższe zadanie w tym 
roku, o szacunkowej warto-
ści 5,5 mln zł, ale jednocze-
śnie najtańsze dla miasta, po-
nieważ pozyskaliśmy na ten 
cel prawie 5 mln z „Polskiego 
Ładu”. I tu moje podziękowa-
nia dla ministra Małeckiego 
za wsparcie nas w staraniach o 
dotację pokrywającą 90 proc. 
kosztów prac - mówi bur-
mistrz Piotr Osiecki.

I dodaje, że miasto chce 
zmniejszyć zapotrzebowanie 
na energię cieplną i w ten spo-
sób ograniczyć koszty związa-
ne z ogrzewaniem pięciu bu-
dynków. 

- Projekt dotyczy dwóch 
szkół, nr 1 i 7, oraz urzędu 
miasta. W Szkole Podstawo-
wej nr 7 planujemy termomo-
dernizację sali gimnastycznej, 
łącznika i skrzydła admini-
stracyjno-szatniowego. Ra-
tusz sięga też po odnawialne 
źródła energii i stąd w „sió-
demce” o dodatkowy za-
strzyk darmowej energii za-
dbają panele fotowoltaiczne. 
Jeśli chodzi o „jedynkę”, to 
praktycznie przebudujemy 
tzw. małą salę gimnastyczną. 
Trzecie zadanie to termomo-
dernizacja ratusza, a pod tym 
hasłem kryje się m.in. nowa 
elewacja. Moi poprzednicy 
rozpoczęli remont gmachu 
UM, a docieplenie elewacji to 
będzie kropka nad „i” – doda-
je burmistrz.

Szkoła Podstawowa nr 1 
doczeka się generalnego re-
montu małej sali gimnastycz-
nej. Jej drewniany dach będzie 

w całości rozebrany, a nowy 
oparty na stalowej konstruk-
cji. W obiekcie zaplanowano 
wymianę instalacji elektrycz-
nej, wodno-kanalizacyjnej, 
centralnego ogrzewania i wen-
tylacji. Nowe będą też wszyst-
kie okna i drzwi. Na zewnątrz 
zaplanowano ocieplenie ścian, 
montaż dachu, rynien i insta-
lacji odgromowej. 

- Bardzo cieszymy się, 
że remont małej sali gim-
nastycznej dojdzie do skut-
ku - mówi dyrektor SP nr 1, 
Małgorzata Gorgis. - Obec-
nie nie można z niej korzy-
stać i z tego powodu zmieni-
liśmy plan zajęć wychowania 
fi zycznego. W małej sali 
ćwiczyli przede wszystkim 
uczniowie oddziałów zero-
wych i klas I-III, a codzien-
nie w godzinach popołu-
dniowych odbywały się 
zajęcia organizowane przez 
stowarzyszenia.   Wyłącze-
nie małej sali z użytkowania 
utrudniło funkcjonowanie 
wielu jednostkom, dlatego 
z niecierpliwością oczekuje-
my na moment, w którym 
znów salę wypełnią dzieci. 

Nie trzeba będzie już dzielić 
dużej hali sportowej kotarą 
na pół i wprowadzać dwóch 
klas jednocześnie.

W Szkole Podstawowej nr 
7 termomodernizacja obej-
mie trzy budynki, tj. salę gim-
nastyczną, łącznik i część ad-
ministracyjno–szatniową. 
Wszystkie ściany zostaną ocie-
plone, aż do fundamentów. 
Do wymiany zakwalifi kowa-
no okna i drzwi, a do przebu-
dowy całą wentylację. Na da-
chu „siódemki” znajdzie się 
instalacja fotowoltaiczna. Na 
koniec budowlańcy zamon-
tują nowe rynny, parapety ze-
wnętrzne i wewnętrzne, insta-
lację odgromową. Przed utratą 
ciepła budynki ma chronić do-
cieplony stropodach.

Budynek Urzędu Miej-
skiego powstał w latach 30. 
ubiegłego wieku i na prze-
strzeni lat podlegał licznym 
przebudowom i remontom. 
Teraz ekipy ocieplą ściany, wy-
mienią część okien i drzwi na 
parterze, zdemontują kraty. 
Znikną małe balkony, a duże, 
od strony ulicy 1 Maja zosta-
ną wyremontowane. Na nich 

staną donice z kwiatami. Wy-
remontowana zostanie też 
druga klatka schodowa. Bez 
wątpienia poprawi się estetyka 
budynku, który przez niemal 
sto lat istnienia stał się nieod-
łącznym elementem krajobra-
zu centrum miasta. Wpływ 
na to mają mieć odtworzone 
gzymsy, iluminacja podkre-
ślająca wygląd elewacji i pną-
cza wyrastające z donic na bal-
konie na I piętrze, sięgające aż 
do trzeciej kondygnacji. 

- Pamiętamy o potrzebach 
osób poruszających się na wóz-
kach, dlatego w projekcie zna-
lazł się montaż systemu auto-
matycznego otwierania drzwi 
dla osób niepełnosprawnych – 
podsumowuje burmistrz. 

Wyłoniona w przetar-
gu fi rma będzie miała 17 
miesięcy na termomoder-
nizację budynków szkol-
nych, a 19,5 miesiąca na 
docieplenie UM. Na reali-
zację przedsięwzięcia Mia-
sto Sochaczew pozyskało 
dofi nansowanie ze środ-
ków Rządowego Funduszu 
„Polski Ład”, z Programu 
Inwestycji Strategicznych.

W minionym roku mia-
sto kontynuowało pro-
gram „Posiłek w szkole i w 
domu”. Skorzystało z nie-
go ponad 900 mieszkań-
ców Sochaczewa, w tym 
370 dzieci.

Jak informuje naczelnik 
Wydziału Polityki Społecz-
nej i Ochrony Zdrowia UM 
Joanna Kamińska, progra-
mem prowadzonym przez 
Ministerstwo Rodziny, Pra-
cy i Polityki Społecznej ob-
jęto wszystkie osoby wy-
magające takiego wsparcia. 
Dożywianie prowadzono 

w 25 stołówkach, głównie 
w przedszkolach, szkołach 
oraz w jadłodajni Matki Te-
resy z Kalkuty przy parafi i 
św. Wawrzyńca.

Ponadto Centrum Usług 
Społecznych przygotowało 
blisko 500 paczek żywno-
ściowych i udzieliło 730 za-
siłków celowych na wyży-
wienie.

Koszt całego programu 
w 2021 r. na terenie Socha-
czewa wyniósł ponad 620 
tys. zł, z czego dotacja to 
prawie 370 tys., środki wła-
sne miasta - ponad 250 tys. 
zł. (sos)

Pięć do ocieplenia
Ratusz rozpoczął poszukiwanie fi rmy, która przeprowadzi największą tegoroczną inwestycję 
miejską. Chodzi o termomodernizację kilku budynków szkolnych oraz docieplenie siedziby 
urzędu. Efekt prac poznamy za półtora roku. Ma być cieplej, taniej, przyjaźnie 
dla środowiska, a do tego z krajobrazu miasta zniknie brzydka elewacja magistratu.

Jednym z ocieplonych obiektów będzie mała sala gimnastyczna w SP1

Posiłek w Sochaczewie

Dach do wymiany

KONDOLENCJE

Maciejowi Małeckiemu 
wiceministrowi resortu 

Aktywów Państwowych, 
posłowi ziemi sochaczewskiej

z powodu śmierci

TATY
słowa otuchy i wsparcia 

w tych trudnych chwilach
przekazują

Burmistrz 
Sochaczewa
Piotr Osiecki 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej

Sylwester Kaczmarek
wraz z radnymi RM
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KONDOLENCJE

INFORMACJA
BURMISTRZA 

MIASTA SOCHACZEW
o zamieszczeniu w Biuletynie Informacji Publicznej Miasta 

Sochaczew wniosku o ustalenie lokalizacji inwestycji 
mieszkaniowej w trybie ustawy o ułatwieniach w przygotowaniu 

i realizacji inwestycji mieszkaniowych oraz inwestycji 
towarzyszących 

Na podstawie art. 7 ust. 10, 11 i 17 ustawy z dnia 
5 lipca 2018 r. o ułatwieniach w przygotowaniu i realizacji 

inwestycji mieszkaniowych oraz inwestycji towarzyszących 
(t.j. Dz. U. 2021 r. poz. 1538) 

informuję 
o zamieszczeniu 

w dniu 03.02.2022 r. wniosku o ustalenie lokalizacji 
inwestycji mieszkaniowej na fragmentach działek nr ewid. 
1909/26, 1909/29 i 1909/30 położonych w Sochaczewie 
przy ul. Olimpijskiej w obrębie geodezyjnym Sochaczew 

Wschód wraz z dołączonymi do niego dokumentami 
na stronie internetowej Urzędu Miejskiego: https://www.

sochaczew.pl w zakładce BIP „komunikaty i ogłoszenia” - 
gospodarka przestrzenna:

http://sochaczew.pl/home/www/2517?title=Gospodarka-pr
zestrzenna&fi lterId=5&tabId=76&pid=2517&sochaczew

Zainteresowani mogą wnosić uwagi do wyżej wy-
mienionego wniosku w nieprzekraczalnym terminie 
do 24.02.2022 r. 

Uwagi należy składać w postaci papierowej na adres: 
Urząd Miejski w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16, 96-500 
Sochaczew lub w postaci elektronicznej za pomocą środ-
ków komunikacji elektronicznej, o których mowa w ustawie 
z 18 lipca 2002 r. o świadczeniu usług drogą elektroniczną 
(t.j. w Dz. U. z 2020r. poz. 344) na adres: sekretariat@
sochaczew.pl z podaniem imienia i nazwiska (lub nazwy 
podmiotu) i adresu składającego uwagę oraz określeniem 
przedmiotu uwagi.

Uwagi zostaną przedłożone Radzie Miejskiej w Socha-
czewie wraz z projektem uchwały w sprawie lokalizacji 
inwestycji mieszkaniowej.

Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania danych oso-
bowych jest zamieszczona na stronie internetowej Biuletynu 
Informacji Publicznej Miasta Sochaczew w zakładce Ochrona 
Danych Osobowych.

 Janusz Bąbała, nr telefonu 
728-342-146, daty dyżurów – 
10 i 24 lutego, 10 marca, 14 i 
28 kwietnia, 12 i 26 maja, 9 i 
30 czerwca (czwartki), godz. 
10:00-12:00
 Robert Błaszczyk, nr 
telefonu 664-700-850 lub 
690-305-034, daty dyżu-
rów – 23 lutego, 2 i 30 mar-
ca, 6 i 27 kwietnia, 4 i 25 
maja, 1 i 29 czerwca (śro-
dy), godz. 12:00-14:00
 Marcin Cichocki, nr te-
lefonu 600-641-111, daty 
dyżurów – 8 i 22 lutego, 8 i 
22 marca, 12 i 26 kwietnia, 
10 i 24 maja, 14 i 28 czerw-
ca (wtorki), godz. 17:00-
19:00
 Zofi a Denisiewicz, nr 
telefonu 608-310-243, daty 
dyżurów – 8 i 22 lutego, 8 i 
22 marca, 12 i 26 kwietnia, 
10 i 24 maja, 14 i 28 czerw-
ca (wtorki), godz. 16:00-
18:00
 Sławomir Dorywalski, 
nr telefonu 606-337-466, 
daty dyżurów – 21  lute-
go, 7 i 21 marca, 4 i 25 
kwietnia, 2 i 16 maja, 6 i 
20 czerwca (poniedziałki), 
godz. 15:00-17:00
 Krystyna Dybiec, nr te-
lefonu 690-310-012, daty 
dyżurów – 14 lutego, 14 i 
28 marca, 11 i 25 kwietnia, 
16 i 30 maja, 13 i 27 czerw-
ca (poniedziałki), godz. 
12:00-14:00
 Kamila Gołaszewska-

-Kotlarz, nr telefonu 690-

310-020, daty dyżurów – 
28 lutego, 7 i 28 marca, 4 i 
25 kwietnia, 9 i 30 maja, 6 i 
20 czerwca (poniedziałki), 
godz. 16:00-18:00
 Marek Gołkowski, nr 
telefonu 690-305-096, daty 
dyżurów – 17 lutego, 3 i 
17 marca, 7 i 21 kwietnia, 
5 i 19 maja, 2 i 23 czerw-
ca (czwartki), godz. 14:00-
16:00
 Sylwester Kaczmarek, 
nr telefonu 605-562-224, 
daty dyżurów – 16 lutego, 2 
i 16 marca, 6 i 20 kwietnia, 
4 i 18 maja, 1 i 15 czerwca 
(środy), godz. 15:00-17:00
 Arkadiusz Karaś, nr 
te lefonu   504 -202-10 0, 
daty dyżurów – 9 i 23 lu-
tego, 9 i 23 marca, 13 i 27 
kwietnia, 11 i 25 maja, 8 i 
22 czerwca (środy), godz. 
12:00-14:00
 Adam Kloch, nr telefo-
nu 602-797-908, daty dy-
żurów – 16 lutego, 2 i 16 
marca, 6 i 20 kwietnia, 4 

i 18 maja, 1 i 15 czerwca 
(środy), godz. 18:00-20:00
 Alicja Korkosz, nr tele-
fonu 607-310-815, daty dy-
żurów – 10, 17 i 24 lutego, 
3, 10, 17, 24 i 31 marca, 7, 
14, 21 i 28 kwietnia, 5, 12, 
19 i 26 maja, 2, 9, 23 i 30 
czerwca (czwartki), godz. 
11:00-12:00   (możliwość 
osobistego spotkania po 
wcześniejszym   umówie-
niu)
 Jacek Krzemiński, nr 
telefonu 690-310-195, daty 
dyżurów – 10 i 24 lute-
go, 10 i 24 marca, 14 i 28 
kwietnia, 12 i 26 maja, 9 
i 23 czerwca (czwartki), 
godz. 17:00-19:00
 Jolanta Kulpa-Szczepa-

niak, nr telefonu 690-310-
294, daty dyżurów – 21 lu-
tego, 7 i 21 marca, 4 i 25 
kwietnia, 2 i 16 maja, 6 i 
20 czerwca (poniedziałki), 
godz. 10:00-12:00
 Andrzej Kuśmirek, nr 
telefonu 690-310-468, daty 

dyżurów – 11 lutego, 4 i 11 
marca, 1 i 8 kwietnia, 6 i 13 
maja, 3 i 10 czerwca (piąt-
ki), godz. 17:00-19:00
 Selena Majcher, nr te-
lefonu 513-554-501, daty 
dyżurów – 18 lutego, 4 i 
18 marca, 1 i 15 kwietnia, 
6 i 20 maja, 3 i 17 czerwca 
(piątki), godz. 15:00:17:00
 Piotr Pętlak, nr telefonu 
690-305-021, daty dyżu-
rów – 15 lutego, 1 i 15 mar-
ca, 5 i 19 kwietnia, 10 i 24 
maja, 7 i 21 czerwca (wtor-
ki), godz. 18:00-20:00
 Renata Sokołowska, nr 
telefonu 662-853-744, daty 
dyżurów – 21 lutego, 7 i 21 
marca, 4 i 25 kwietnia, 2 i 
16 maja, 6 i 20 czerwca (po-
niedziałki), godz. 16:00-
18:00
 Edward Stasiak, nr tele-
fonu 690-304-979, daty dy-
żurów – 14 i 21 lutego, 14 i 
21 marca, 11 i 25 kwietnia, 
9 i 16 maja, 13 i 20 czerw-
ca (poniedziałki), godz. 
12:00-14:00
 Magdalena Zborowska, 
nr telefonu 600-169-331, 
daty dyżurów – 16 lutego, 2 
i 16 marca, 6 i 20 kwietnia, 
4 i 18 maja, 1 i 15 czerwca 
(środy), godz. 16:00-18:00
 Sylwester Zdzieszyński, 
nr telefonu 602-683-757, 
daty dyżurów – 9 i 23 lu-
tego, 9 i 23 marca, 13 i 27 
kwietnia, 11 i 25 maja, 8 i 
22 czerwca (środy), godz. 
16:00-18:00

Zadzwoń do radnego
W związku z trwającą pandemią, w celu zapobiegania rozprzestrzenianiu się 
zakażeń koronawirusem SARS-CoV-2 i w poczuciu odpowiedzialności za zdrowie i 
bezpieczeństwo mieszkańców, obecnie dyżury radnych Rady Miejskiej w Sochaczewie 
odbywają się w formie telefonicznej, według poniższego harmonogramu.

Zakład Wodociągów i Ka-
nalizacji zachęca klientów 
do pobierania e-faktur 
zamiast tradycyjnych pa-
pierowych. To szybsza ko-
munikacja i duża oszczęd-
ność.

Jak przekonuje prezes ZWiK, 
Magdalena Kaczorowska, e-
-faktura pozwala wspólnie 
zadbać o otaczające nas śro-
dowisko naturalne. Zawiera 
takie same dane co faktura w 
wersji papierowej oraz posia-

da taką samą wartość praw-
ną. Przesyłana jest do klien-
ta na wskazany adres e-mail. 
By zacząć z niej korzystać, 
należy wypełnić formularz 
znajdujący się na stronie in-

ternetowej zwik.sochaczew.
pl, lub zgłosić się do Biura 
Obsługi Klienta w celu pod-
pisania oświadczenia upo-
ważniającego spółkę do wy-
stawiania faktur w formie 

elektronicznej, podając jed-
nocześnie swój adres e-mail. 

Co zyskuje klient? E-
-faktura jest dostarcza-
na znacznie szybciej niż 
faktura w formie papiero-
wej, nie ma dodatkowych 
opłat za korzystanie z elek-
tronicznych faktur, to tak-
że ułatwienie kontaktu ze 
ZWiK dla osób przebywa-
jących za granicą i niepeł-
nosprawnych. I co  najważ-
niejsze - to czysta ekologia 
i oszczędność papieru. 

ZWiK proponuje e-faktury

„Nie odchodzi się tak naprawdę i zupełnie,
bo mimo wszystko – pozostaje się 

w czyjejś pamięci i czyimś czekaniu”.

Wyrazy głębokiego żalu i współczucia
dla

Macieja Małeckiego
Posła na Sejm RP, sekretarza stanu

w Ministerstwie Aktywów Państwowych
z powodu śmierci

Taty
składają:

starosta sochaczewski
Jolanta Gonta,

wraz z Zarządem Powiatu
i pracownikami 

Starostwa Powiatowego w Sochaczewie

Przewodniczący Rady Powiatu
Andrzej Kierzkowski,

wraz z Radą Powiatu w Sochaczewie
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Sebastian Stępień

Dzięki tej kwocie zamon-
towane w Sochaczewie ka-
mery nagrywają dziś ob-
raz w jakości FullHD, a 
nagrania mogą być prze-
chowywane przez miesiąc. 
Oczywiście rejestracje zna-
czących zdarzeń mogą być 
przechowywane dłużej. Ja-
kość FullHD pozwala na 
zbliżenie, dzięki któremu 
bez problemu można roz-
poznać rysy twarzy, czy 
odczytać numer rejestra-
cyjny pojazdu. Zarówno w 
dzień, jak i w nocy. 

Okiem kamer
W 2021 roku kamery so-
chaczewskiego monitorin-
gu uchwyciły 95 zdarzeń, 
czyli znacznie mniej niż rok 
wcześniej, kiedy odnotowa-
no ich 226. O wiele częściej 
niż rok temu mieszkańcy 
korzystali z numeru inter-
wencyjnego UM. Tą drogą 
wpłynęło 165 zgłoszeń - rok 
wcześniej 69.

Opublikowany   przez 
Dyżurną Służbę Miasta ra-
port za 2021 rok wyróżnia 
kilka kategorii incydentów. 
Znaczny spadek zdarzeń 
nastąpił w kategorii: spo-
żywanie alkoholu w miej-
scu publicznym - 24 wobec 
83 rok wcześniej. Wyraź-
nie spadła też liczba wy-
kroczeń i kolizji w ruchu 
drogowym - było ich jedy-
nie dziewięć, rok wcześniej 
24, a w 2019 roku 39. Mo-
nitoring zanotował w 2021 
roku dziewięć przypadków 
niszczenia mienia.

Najwięcej, bo po 18 wy-
kroczeń i przestępstw w 
2021 roku nagrały kamery 
zamontowane przy dworcu 
PKP oraz przy ul. Traugut-
ta. Najspokojniej w ubie-
głym roku było przy placu 
Kościuszki. Ustawiona tam 
kamera odnotowała zaled-
wie dwa zdarzenia. 

Przypomnijmy, że w So-
chaczewie działa jeszcze je-
den system miejskiego mo-

nitoringu - na bulwarach, w 
rejonie przystani kajakowej 
i kawiarni. Składa się z 20 
równie nowoczesnych co w 
systemie głównym kamer, 
tj. siedemnastu stacjonar-
nych i trzech obrotowych. 
Trwają starania, aby od tej 
wiosny, kiedy przypadki 
wandalizmu mogą się na-
silić, system działał jak naj-
sprawniej.

Telefon interwencyjny 
kończy 10 lat
System kamer monitorin-
gu nie jest w stanie wy-
chwycić wszystkich nie-
bezpiecznych   zdarzeń, 
dlatego mieszkańcy mogą 
zgłaszać problemy dzwo-
niąc pod numer telefonu 
dyżurnego miasta. System 
ten skończy w tym roku 
10 lat. Przez blisko deka-
dę wpłynęły do niego set-
ki zgłoszeń. Czasem sym-
patycznych, jak to, kiedy 
do dyżurnego zadzwoniła 
kobieta, która pod jednym 
z sochaczewskich marke-
tów zobaczyła błąkające-
go się bezdomnego pieska 
i postanowiła go przygar-
nąć. Dyżurny pomógł jej 
w przejściu przez proce-
durę adopcyjną. Zdarza-

ły się też przypadki bardzo 
poważne. Z Gdańska za-
dzwoniła np. pani proszą-
ca o wezwanie karetki do 
krewnego w Sochaczewie. 
Z uwagi na obowiązują-
cy wówczas sposób rejoni-
zacji systemu ratownictwa 
medycznego pozwoliło to 
na szybsze przybycie po-
mocy.

Przypomnijmy, numer 
46 862-36-82 działa cało-
dobowo przez 7 dni w ty-
godniu. Co ważne, dzwo-
niąc przygotujmy się do 
podania danych osobo-
wych, gdyż nie przyjmo-
wane są zgłoszenia ano-
nimowe. Jak powiedzieli 
nam pracownicy monito-
ringu, cieszy, że w ciągu 
ostatniej dekady znacząco 
wzrosła świadomość spo-
łeczna co do tego sposobu 
zgłaszania zagrożeń. Kiedy 
telefon interwencyjny był 
wdrażany, przez pierwsze 
lata swojego funkcjono-
wania dzwonił maksymal-
nie do 60 razy w roku. W 
ciągu ostatnich 12 miesię-
cy zgłoszeń było trzy razy 
więcej. Dotyczyły zagad-
nień tak rozmaitych, jak 
pozostawione elementy sa-
mochodów po kolizjach 

drogowych, gromadzenie 
śmieci w niedozwolonych 
miejscach, uwięziona sar-
na na posesji, czy błąka-
jący się po ulicach miasta 
łoś. Nie zabrakło też kla-
sycznych zgłoszeń z proś-
bą o interwencje policji w 
sprawie zakłócania ciszy 
nocnej. W przypadku każ-
dego zgłoszenia dyżurny 
podjął działania polegają-
ce na powiadomieniu od-
powiednich służb ratow-
niczo-porządkowych lub 
przekazaniu zgłoszeń do 
odpowiednich wydziałów i 
referatów urzędu miejskie-
go oraz jego jednostek.

Warto inwestować?
Ostatnia rozbudowa syste-
mu monitoringu w Socha-
czewie kosztowała blisko 
400 tys. zł. Ale funkcjo-
nowanie Dyżurnej Służby 
Miasta ma bezpośrednie i 
bardzo znaczące przełoże-
nie na poziom bezpieczeń-
stwa w naszej miejscowo-
ści. Dość powiedzieć, że 
w 2009, czyli pierwszym 
roku funkcjonowania mo-
nitoringu, kamery odno-
towały blisko 1600 prze-
stępstw i wykroczeń. W 
2021 - jedynie 95.

Bezpieczne miasto
W sochaczewskim monitoringu zaszły w 2021 roku duże zmiany. Na terenie 
podzamcza pojawiły się nowe kamery, które utworzyły oddzielny system 
monitorowania. System działający na terenie miasta został gruntownie 
zmodernizowany. Operacja ta kosztowała blisko 400 tys. zł.

Od chwili, gdy porywisty 
wiatr zerwał część dachu sali 
gimnastycznej Szkoły Pod-
stawowej nr 6 i rzucił go na 
pobliski cmentarz, trwa do-
kumentowanie i szacowanie 
szkód. O pomoc w odtworze-
niu zniszczonego majątku ra-
tusz zwróci się także do woje-
wody mazowieckiego. 

Kilka dni temu na antenie ra-
dia Sochaczew o zdarzenie 
z 17 stycznia pytano burmi-
strza Piotra Osieckiego, a ten 
kolejny raz zapewnił, że nikt 
z problemem nie zostanie sam 
- ani szkoła, ani rodziny mają-
ce groby bliskich na trojanow-
skim cmentarzu. 

- To już nasze drugie do-
świadczenie z cmentarzem. 
Pierwsze było osuwisko w 
2013 roku i tam nikt nie zo-
stał bez pomocy. Miasto sta-
nęło na wysokości zadania, 
zabezpieczyło skarpę, teren 
jest bezpieczny. I tu też, w po-
rozumieniu z ks. probosz-
czem, będziemy starali się ten 
problem rozwiązać. (...) Jeśli 
chodzi o szkołę, to zostanie 
zlecona ekspertyza, by spraw-
dzić, co jest z konstrukcją da-
chu, z mocowaniem pozosta-
łych elementów - mówił na 
antenie radia Piotr Osiecki. 

Burmistrz powołał sied-
mioosobową komisję, w któ-
rej znaleźli się przedstawiciele 
m.in. Wydziału Zarządzania 
Kryzysowego i Obrony Cy-

wilnej UM, Wydziału Inwe-
stycji i Infrastruktury Miej-
skiej oraz Szkoły Podstawowej 
nr 6. Oceni ona rozmiar szkód 
i wkrótce z wynikami swych 
prac podzieli się z Komisją 
Wojewódzką do spraw wery-
fi kacji strat powstałych w wy-
niku zdarzeń noszących zna-
miona klęski żywiołowej.

- Do wojewody prześle-
my kosztorys, dokumenta-
cję fotografi czną, dokładny 
opis zdarzenia. Szkoła straci-
ła część dachu, a jego napra-
wa może kosztować 200 ty-
sięcy złotych. Uszkodzeniu 
uległo też około pięćdziesię-
ciu nagrobków. To poważ-
ne straty w majątku i należy 
zrobić wszystko, by go od-
tworzyć, najlepiej z pomo-
cą życzliwych nam osób i 
instytucji. Dziś jest za wcze-
śnie, by mówić o źródłach fi -
nansowania, czy będzie to 
ubezpieczenie, rezerwa wo-
jewody czy któregoś z resor-
tów, ale naszym moralnym 
obowiązkiem jest pomoc w 
przywróceniu cmentarza do 
poprzedniego stanu - pod-
kreśla burmistrz. 

I przypomina, że rodzi-
ny, które chcą zasięgnąć in-
formacji o procedurze napra-
wy szkód wyrządzonych na 
cmentarzu, powinny kontak-
tować się z Wydziałem Infra-
struktury Miejskiej UM, tel. 
862-22-35 wew. 301 lub 361.

(daw)

Ratusz zabiega 
o naprawienie szkód
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Zakład Ubezpieczeń Spo-
łecznych przypomina, że 
ważność Polskich Bonów 
Turystycznych została wy-
dłużona o pół roku. Można 
z nich korzystać do 30 wrze-
śnia. 

Polski Bon Turystyczny 
ma wartość 500 zł na każ-
de dziecko do 18. roku ży-
cia oraz 1000 zł dla dzieci 
z orzeczeniem o niepełno-
sprawności. Za pomocą 

bonu można zapłacić za 
usługi hotelarskie lub im-
prezy turystyczne realizo-
wane na terenie kraju. Bon 
nie podlega wymianie na 
gotówkę.

Z danych ZUS wynika, 
że w naszym województwie 
rodzice skorzystali z bonów 
już blisko 480 tysięcy razy. 
Na aktywację wciąż czeka 
181 tys. mazowieckich bo-
nów. Ferie zimowe to do-
skonała okazja, aby wyko-

rzystać oferowane wsparcie. 
Jest z czego wybierać, bo do 
tej pory udział w programie 
zgłosiło ponad 28 tys. fi rm 
i organizacji z branży tury-
stycznej.

Wszystkie   czynności 
związane   z   wykorzysta-
niem bonu należy wyko-
nać na Platformie Usług 
Elektronicznych ZUS. Po 
zalogowaniu na PUE na 
stronie www.zus.pl należy 
wejść w zakładkę „ogólny”. 

Następnie w menu bocz-
nym trzeba otworzyć za-
kładkę „Polski Bon Tury-
styczny”, a dalej „Mój bon”. 
Tam należy go aktywować. 
Otrzymanym kodem „za-
płacimy” później za usłu-
gę turystyczną u partne-
rów programu. Ich listę 
znajdziemy na stronie in-
ternetowej: bonturystycz-
ny.polska.travel/lista-pod-
miotow.

(mf)

Jolanta Sosnowska

W świetlicy zastaliśmy po-
nad 40 osób i jak nam powie-
działa koordynator DDPS 
w Centrum Usług Społecz-
nych, Agata Baczyńska, to 
prawie 100 procent całego 
składu. Czwartek był dniem 
muzykoterapii. Pod kie-
runkiem muzyka Arkadiu-
sza Mamcarza i terapeut-
ki Agnieszki Targaszewskiej 
pensjonariusze ćwiczyli gło-
sy, śpiewali wcześniej po-
znane utwory i próbowali 
nowych kompozycji. W re-
pertuarze posiadają piosenki 
biesiadne, przeboje muzyki 
popularnej, utwory religijne i 
patriotyczne. Z wielką dumą 
pensjonariusze prezentowa-
li hymn DDPS, którego sło-
wa do znanej melodii napisa-
ła Agnieszka Targaszewska.

Wśród uczestników 
muzykoterapii spotykamy 
pana Władysława, 95-lat-
ka, który korzysta z DDPS 
od 15 lat. Mówi nam, że z 
powodu astmy od trzech 
lat już nie śpiewa, ale lubi 
słuchać, jak robią to inni. 
Pani Elżbieta przycho-
dzi do placówki dopie-
ro od października ubie-
głego roku i żałuje, że nie 
mogła tego robić wcze-
śniej. Po ciężkiej operacji 
i rekonwalescencji namó-
wiła ją do tego starsza sio-
stra Marianna, uczestnicz-
ka zajęć od 2015 roku. Obie 
panie są bardzo zadowolo-
ne nie tylko z muzykotera-

pii, ale ze wszystkich zajęć 
w DDPS.

Bo pensjonariusze mogą 
także korzystać z terapii za-
jęciowej prowadzonej przez 
plastyczkę Jadwigę Orczyk-
-Miziołek. Podczas spotkań 
z nią wykonują szereg prac 
z zakresu rękodzieła, ćwiczą 
oko i rękę, uczą się pracy ze-
społowej i cieszą z wykona-
nych dzieł. Nawet ci, którzy 
nigdy nie mieli do czynienia z 
twórczością plastyczną, chęt-
nie włączają się w zajęcia.

W DDPS regularnie od-
bywa się również gimnasty-
ka. Prowadzi ją terapeutka 
Urszula Rozmarynowska, 
a koordynatorka Agata Ba-
czyńska dodaje, że seniorzy 
chętnie w niej uczestniczą. 
Zimą zajęcia odbywają się w 

pomieszczeniach. Ci spraw-
niejsi ćwiczą na kocykach, 
bardziej   ograniczeni   ru-
chowo siadają na krzesłach 
i wykonują proste zadania. 
Najlepiej jest od wiosny do 
wczesnej jesieni, kiedy moż-
na wyjść na teren za budyn-
kiem i tam zażywać ruchu i 
dotleniać płuca.

W czasie dziennego po-
bytu pensjonariusze mają 
przerwę w zajęciach na tak 
zwaną „herbatkę”, do któ-
rej zawsze znajdzie się jakiś 
słodki lub owocowy doda-
tek. A po zajęciach przycho-
dzi pora na obiad. Z uwagi 
na obostrzenia covidowe jest 
on podawany na trzy zmia-
ny, bo uczestnicy pojedynczo 
zajmują stoliki. W czwartek 
w jadłospisie był krupnik, 

a na drugie danie gołąbki z 
ziemniakami. Nie spotka-
liśmy w placówce nikogo, 
komu nie smakowałyby po-
siłki przygotowywane przez 
tamtejszą kuchnię.

Pandemia ograniczyła 
aktywność seniorów, któ-
rzy znani są z tego, że lubią 
się bawić, spotykać z człon-
kami innych stowarzyszeń, 
gościć młodsze pokolenie, 
uczestniczyć w miejskich 
przedsięwzięciach.   Do-
brze więc, że mają miejsce, 
w którym mogą ciekawie 
spędzić dzień pod troskli-
wą opieką terapeutów. Ci, 
którzy wolą popołudniowe 
spotkania, mogą uczestni-
czyć w zajęciach Klubu Se-
nior+, mieszczącego się w 
tym samym budynku.

Jak zawsze na począt-
ku roku Wydział Sportu 
i Organizacji Pozarządo-
wych planuje ogłosić serię 
konkursów dla lokalnych 
stowarzyszeń na realiza-
cję zadań zleconych przez 
urząd miejski. Powołano 
już komisję konkurso-
wą, która będzie oceniać 
wnioski.

Komisja liczy siedmioro 
członków - czworo przed-
stawicieli desygnowanych 
przez burmistrza, pracow-
nika Wydziału Skarbnika 
Miasta oraz dwoje repre-
zentantów organizacji po-
zarządowych. W składzie 
komisji znaleźli się: Agata 
Kalińska (przewodniczą-
ca), Joanna Kamińska, Jo-
anna Niewiadomska-Ko-
cik, Jolanta Brzóska, Anna 
Dąbrowska, Iwona Woź-
nicka-Pietrzak oraz Joan-
na Augustyniak.  

Przypomnijmy, że mia-
sto na początku roku ogło-
siło już konkursy na reali-
zację w 2022 roku zadań z 
zakresu sportu. Przyjmo-
wanie ofert od lokalnych 
klubów i UKS-ów zakoń-
czyło się 31 stycznia. Nie-
bawem powinniśmy po-
znać wyniki. Do podziału, 
tak samo jak w ubiegłym 
roku, jest 600 tys. zł. Kolej-
ne kilkaset tysięcy złotych 
przedstawiciele NGO będą 
mogli pozyskać w ramach 
kilkunastu otwartych kon-
kursów na realizację za-
dań publicznych. Wkrótce 
rozpocznie się nabór ofert. 
Ogłoszenia będą dostęp-
ne m.in. w Biuletynie In-

formacji Publicznej Miasta 
Sochaczew.

Komisja oceni ofer-
ty, najpierw pod wzglę-
dem formalnym a później 
merytorycznym. Jest jed-
na zmiana, względem po-
przednich naborów. Pod-
czas oceny merytorycznej 
przy wiązy wana   będzie 
większa waga do kryte-
rium: „doświadczenia mia-
sta w zakresie dotychczaso-
wej współpracy fi nansowej 
i pozafi nansowej z oferen-
tem, w tym oceny realizacji 
zadań publicznych w po-
przednim okresie i jakości 
rozliczenia otrzymanych 
dotacji”. Oferty zostaną 
ocenione pod tym wzglę-
dem na maksymalnie 15 
punktów, a  nie na 10 jak 
do tej pory. W sumie, bio-
rąc pod uwagę osiem kry-
teriów, każda ze złożonych 
przez organizacje poza-
rządowe propozycji będzie 
mogła otrzymać maksy-
malnie 75 punków. 

Wracając   do   sportu, 
burmistrz   podpisał   za-
rządzenia   o   powołaniu 
dwóch kolejnych komi-
sji: do spraw „Nagród za 
działalność sportową” oraz 
„opiniowania   rodzajów 
i wysokości stypendiów 
sportowych dla zawodni-
ków za osiągnięte wyniki 
w międzynarodowym lub 
krajowym   współzawod-
nictwie sportowym”. Li-
stę zgłaszanych przez klu-
by sportowe stypendystów 
oraz osób nagrodzonych 
powinniśmy poznać na po-
czątku marca. 

(mf)

Dom na trudne czasy
W czwartek 27 stycznia, bez żadnej okazji, odwiedziliśmy Dzienny Dom 
Pomocy Społecznej przy ul. 600-lecia. Trafi liśmy na rozśpiewane towarzystwo 
i sami ulegliśmy pokusie włączenia się w to muzykalne grono.

Komisje ocenią 
oferty konkursowe

OGŁOSZENIE

INFORMACJA
Na podstawie art. 35, pkt 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 roku o gospodarce nieruchomościami informuję, 
iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Miejskiego 

w Sochaczewie wywieszone zostały 
Zarządzenia Burmistrza Miasta Sochaczew w sprawie: 

1. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych 
do zbycia
Nr 11.2022 z dnia 18.01.2022r. 
   (działka gruntu nr 3451 ul. Pl. Kościuszki)
Nr 12.2022 z dnia 18.01.2022r. 
   (działka gruntu nr 2271/10 ul. 15 Sierpnia)
2. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych 
do oddania w dzierżawę
Nr 277.2021 z dnia 14.12.2021r. 
   (działki gruntu nr 1735/82 i 1732/2 ul. 1 Maja )

Bon turystyczny przedłużony
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Już od lutego 2022 r. po za-
kupie używanego samochodu 
nie trzeba będzie wymieniać 
tablic rejestracyjnych. Wy-
starczy, że nowy właściciel 
złoży wniosek o zachowanie 
dotychczasowych,   nawet, 
jeśli będą pochodzić z in-
nej części kraju. Do tej pory 
taką możliwość mieli tylko 
nabywcy, którzy mieszkali w 
tym samym powiecie co po-
przedni właściciel pojazdu.

Wprowadzone   zmiany ozna-
czają nie tylko mniej formal-
ności, ale także oszczędność 
blisko 100 zł. Są tylko dwa wa-
runki – tablice muszą być ak-
tualne, czyli posiadać czarne 
znaki na białym tle i oznacze-
nie unijne z wyróżnikiem PL 
oraz nie mogą być zniszczo-
ne. Stare, czarne tablice i te z 
fl agą Polski zamiast unijne-
go oznaczenia, muszą być wy-
mienione. Chęć pozostawie-
nia dotychczasowej tablicy 

rejestracyjnej trzeba zgłosić w 
trakcie rejestracji samochodu. 

Warto wspomnieć, iż wła-
ściciele pojazdów od 2000 
roku mają również możliwość 
wyrobienia indywidualnych 
tablic rejestracyjnych, z wy-
jątkiem tablic zmniejszonych 
czy tych dla aut zabytkowych. 
To jeden ze sposobów, aby wy-
różnić swoje auto. Wiąże się to 
jednak ze sporym wydatkiem. 
Za tablice rejestracyjne z wy-
różnikiem indywidualnym 
trzeba zapłacić 1 000 zł. Każdy 
może we wniosku rejestracyj-
nym zadeklarować taką proś-
bę, wpisując właściwy wyróż-
nik tablicy. 

Wydział   Komunika-
cji i Transportu oraz kasa ob-
sługują interesantów w po-
niedziałek   w   godzinach 
8.00-17.30,   wtorek-piątek: 
8.00-15.00. Możliwe jest do-
konanie płatności kartą. 

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Wiosną w wielu miastach co-
raz bardziej powszechne sta-
je się płoszenie uciążliwych 
ptaków metodą, która im nie 
szkodzi i jednocześnie dba o 
komfort człowieka i estetykę 
osiedli, skwerów i ulic. Socha-
czew kolejny raz chce skorzy-
stać z usług sokolników. 

Co najmniej dwie osoby z 
uprawnieniami sokolniczymi, 
wykorzystując   odpowiednie 
gatunki ptaków drapieżnych, 
będą płoszyć dzikie ptac-
two, głównie gawrony, w czte-
rech sochaczewskich parkach 
– przy ul. Traugutta, na Pla-
cu Obrońców Sochaczewa, w 
parku im. I.W. Garbolewskie-
go oraz w Chodakowie. 

Jak w praktyce wygląda 
praca sokolników? W pierw-
szym etapie, do 28 lutego, czyli 
przed rozpoczęciem okresu lę-
gowego ptaków, ich zadaniem 
będzie usunięcie gniazd znaj-
dujących się na drzewach w 
parkach. Następnie codzien-
nie, przez około sześć tygodni, 
we wczesnych godzinach po-
rannych lub późnych popo-
łudniowych, sokolnicy będą 
wypuszczali ptaki drapieżne 
na „oblot” parków. Skutecz-
ność takich działań sięga stu 
procent, wystarczają one na 
około rok, czyli do czasu ko-
lejnego okresu lęgowego. So-

koły nie krzywdzą innych pta-
ków, a jedynie je odganiają. Te, 
w poczuciu zagrożenie ze stro-
ny drapieżników, po prostu 
szukają miejsc na założenie 
gniazd gdzie indziej.

Odstraszanie   niechcia-
nego ptactwa w miastach sta-
je się powoli koniecznością. 
Niszczenie fasad budynków, 
względy higieniczne związane 
z infekcjami pochodzącymi 
m.in. od ptasich odchodów, 
ochrona roślin – to tylko nie-
które problemy, jakie stwarza 
nadmiar ptaków w jednym 
miejscu. Dla przeciętnej oso-
by kluczowe są względy uży-
teczności miejsc publicznych 
- deptaków, czy chodników 
znajdujących się pod gałęzia-
mi wysokich drzew. 

Sochaczew korzysta z 
usług sokolników od 2017 
roku. To, jaki przynosi to 
efekt pod względem estetyki 
i utrzymania czystości, każdy 
sam może ocenić.

                                            (mf)

Sokoły w parkach

Koniec z wymianą tablic

Maciej Frankowski

Nowa mutacja wirusa jest wy-
soce zakaźna. Czas inkubacji 
wynosi nie sześć, jak w przy-
padku wcześniej znanych wa-
riantów, lecz nawet do trzech 
dni od momentu zakaże-
nia. Najczęściej występujący-
mi objawami chorobowymi 
u osób zakażonych Omikro-
nem są bóle głowy, gardła, go-
rączka i ogólne pogorszenie 
samopoczucia.

Pandemia w liczbach
Dynamikę wzrostu zachoro-
wań najlepiej obrazują staty-
styki publikowane przez Mi-
nisterstwo Zdrowia. Liczba 
zakażeń jest najwyższa od po-
czątku pandemii. Tylko na 
przestrzeni tygodnia (od 29 
stycznia do 4 lutego) potwier-
dzono w Polsce ponad 330 
tys. zakażeń. W tym czasie z 
powodu covid-19 zmarło bli-
sko 1400 osób. Ogólnokrajo-
we statystyki przekładają się 
również na dane epidemiolo-
giczne w naszym regionie. W 
tym samym okresie w powie-
cie sochaczewskim potwier-
dzono 730 zakażeń; zmar-
ła jedna osoba. Od początku 
pandemii w naszym powiecie 
odnotowano w sumie 190 co-
vidowych zgonów.

Dane te oczywiście po-
zostają niepełne, bowiem nie 
wszyscy chcą się poddawać 
testom. Wiele osób nie zgła-
sza się do lekarzy, nie chce 
zleceń na wymazy, podda-
je się samoizolacji w domach 
do czasu ustąpienia objawów 
choroby lub przechodzi ją bez-
objawowo, nawet nie zdając 
sobie sprawy z tego, że jest za-
każona. 

Izolacja, kwarantanna
Osoba z pozytywnym wyni-
kiem testu trafi a do izolacji do-
mowej. Trwa ona 10 dni, lecz 
lekarz POZ może podjąć de-
cyzję o konieczności jej prze-
dłużenia, jeżeli będzie wyma-
gał tego stan zdrowia pacjenta.

Kwarantannie podlegają 
osoby, które: posiadają skiero-
wanie na test w kierunku co-
vid-19 (kwarantanna zlecenio-
wa w przypadku negatywnego 
wyniku automatycznie wyga-
sa); przyjeżdżają do Polski (10 
dni ze strefy Schengen i Turcji, 
14 dni z innych państw); nie-
zaszczepieni, którzy mieli kon-
takt z osobami zakażonymi (7 
dni od daty ostatniej styczno-
ści); zamieszkujący wspólnie 
z osobami przebywającymi w 
izolacji (7 dni dłużej niż izola-
cja osoby chorej). 

Kwarantanna jest zawie-
szona na czas wykonania te-
stu (droga własnym środ-
kiem transportu do miejsca 
pobrania wymazu i powrót 
do domu). Osoby w pełni za-
szczepione, mające kontakt 
z zakażonym, nie trafi ają do 
kwarantanny, lecz nakładany 
jest na nie nadzór epidemio-
logiczny. Domownik osoby 
chorej, który jest w pełni za-
szczepiony lub posiada status 
ozdrowieńca, jest zwolniony 
z kwarantanny na podstawie 
negatywnego wyniku testu 
PCR. Osoby zaszczepione, 
przekraczające granice Polski, 
mogą być też zwolnione z obo-
wiązkowej kwarantanny po 
wykonaniu i otrzymaniu ne-
gatywnego wyniku testu. 

Punkt 
pobrań przy pływalni
Wraz z rosnącą liczbą zaka-
żonych, rośnie też liczba wy-
konywanych testów. Do-
tychczas w naszym powiecie 
działał tylko jeden punkt po-

brań testów PCR, przy szpi-
talu w Sochaczewie. Wraz z 
rozpoczęciem piątej fali usta-
wiały się tam długie kolejki. 
Dlatego od wtorku 1 lutego 
na terenie Miejskiego Ośrod-
ka Sportu i Rekreacji przy ul. 
Olimpijskiej we współpracy z 
samorządem miejskim uru-
chomiono punkt diagnosty-
ki mobilnej. Działa on siedem 
dni w tygodniu w godz. 8.00-
16.00. Jego funkcjonowanie 
opłaca Narodowy Fundusz 
Zdrowia. Wykonywane są w 
nim m.in. bezpłatne badania 
dla osób ze skierowaniami 
od lekarzy POZ. Pobierany 
jest wymaz z nosa lub noso-
gardzieli. Wynik testu znany 
jest do 48 godzin. W punkcie 
można również wykonać nie-
odpłatnie tak zwane szybkie 
testy kasetkowe na przeciw-
ciała IgM i IgG Anty-SARS-
-CoV-2. Materiał pobierany 
do badania to krew z palca. 
Wynik testu znany jest już po 
6-10 minutach. I tu też nale-
ży posiadać skierowanie od 
lekarza. W punkcie można 
również wykonywać badania 
komercyjne. Ich cennik do-
stępny jest na stronie cellis.pl.

Szczepienia
Najskuteczniejszą   formą 
ochrony przed koronawiru-
sem wciąż pozostają szcze-
pienia. Nie zawsze uchro-
nią one od ryzyka zakażenia, 
lecz mogą złagodzić objawy 
choroby, skrócić jej czas oraz 
pomogą uniknąć niebez-
piecznych powikłań. Jak po-
kazują dane statystyczne Mi-

nisterstwa Zdrowia, osoby 
niezaszczepione są dziesięć 
razy częściej hospitalizowa-
ne z powodu covid-19 niż za-
szczepione.

W ramach szczepie-
nia podstawowego pacjent 
otrzymuje dwie dawki w od-
stępie trzech tygodni (Pfi -
zer) lub dwie dawki w odstę-
pie 28 dni (Moderna). Dawki 
przypominające podawane są 
co najmniej pięć miesięcy od 
zakończenia podstawowego 
szczepienia. Do tej pory w po-
wiecie sochaczewskim blisko 
45 tys. mieszkańców otrzy-
mało dwie dawki szczepion-
ki, co stanowi 52 procent całej 
populacji. Trzecią, tak zwa-
ną dawkę przypominającą, 
przyjęło ponad 22 tys. osób. 
Teraz czas na najmłodszych. 
W styczniu tego roku ruszyły 
szczepienia dzieci w wieku od 
5 do 11 lat.

Co istotne, rejestrując 
się na szczepienie sami mo-
żemy wybrać dogodnie zlo-
kalizowany punkt, dostęp-
ny termin czy preferowanego 
producenta preparatu (Pfi zer, 
Moderna, etc). Zapisać się na 
szczepienie możemy poprzez 
darmową infolinię pod nu-
merem 989, wypełniając for-
mularz na stronie pacjent.gov.
pl lub za pośrednictwem In-
ternetowego Konta Pacjenta. 
Ze swojego profi lu IKP mo-
żemy później pobrać w for-
mie elektronicznej (kod QR) 
tak zwany paszport covido-
wy. Jest on ważny 270 dni od 
daty przyjęcia ostatniej dawki 
szczepionki.

Szczyt piątej fali
To już blisko dwa lata z koronawirusem. Piąta fala pandemii rozpoczęła się w 
drugiej połowie stycznia. Codzienne raporty o liczbie zakażonych, niestety, 
nie nastrajają optymizmem. 50 tysięcy dziennie w skali kraju stało się normą. 
Dominującym wariantem wirusa jest obecnie Omikron. Najskuteczniejszą formą 
ochrony przed ciężkimi zachorowaniami wciąż pozostają szczepienia.
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Samorząd województwa 
mazowieckiego szuka au-
tora „Pieśni o Mazowszu”. 
Krótki utwór, składający 
się z maksymalnie trzech 
zwrotek i refrenu ma przy-
bliżyć mocne strony regio-
nu i pomóc w budowaniu 
tożsamości   regionalnej 
mieszkańców Mazowsza. 

Konkurs skierowany jest do 
pełnoletnich   mieszkańców 
województwa mazowieckiego. 
Każdy uczestnik może prze-
słać jedną autorską pracę po-
święconą Mazowszu. Utwór 
ma umacniać więź mieszkań-
ców województwa z regio-
nem, podkreślać jego jedność 
oraz tożsamość mieszkańców. 
Marszałek Adam Struzik do 

udziału w konkursie zachęca 
wszystkich – zarówno amato-
rów, jak i profesjonalistów. Li-
czy się autorski pomysł i wizja 
naszej mazowieckiej wspólno-
ty.

Na konkurs można nad-
syłać autorskie, wcześniej 
niepublikowane i nienagra-
dzane teksty. Prace powin-
ny być krótkie – maksymal-
nie 800 znaków bez spacji, 
a tekst nie może mieć wię-
cej niż trzy zwrotki. Na au-
tora najlepszej pracy czeka 
nagroda w wysokości 10 tys. 
zł. Prace można przesyłać 
do 15 kwietnia. Regulamin 
oraz formularz zgłoszenio-
wy dostępne są na stronie 
www.mazovia.pl w zakładce 
Konkursy.

We wtorek 1 marca ruszy 
rekrutacja do miejskich 
przedszkoli i podstawó-
wek. Wzorem poprzednich 
lat placówki edukacyjne 
zachęcają rodziców do 
składania wymaganych 
dokumentów za pośred-
nictwem internetu, po-
przez platformę Vulcan.

Wnioski o przyjęcie do pla-
cówek edukacyjnych, znaj-
dujących się pod opieką so-
chaczewskiego magistratu 
będzie można składać do 
końca marca. Listę przyjętych 
dzieci poznamy 21 kwietnia. 
Postępowanie uzupełniające 
zaplanowano między pierw-
szym a dziesiątym czerwca.

Przypomnijmy, że rodzi-
ce dzieci urodzonych w 2016 
roku mogą wybrać, czy ich 
dziecko rozpocznie naukę 
w klasie I, czy pozostanie 
w oddziale przedszkolnym. 
Do klas pierwszych zapisy-
wane będą dzieci z roczni-
ka 2015. Z kolei wychowanie 
przedszkolne obejmuje dzie-
ci od początku roku szkol-
nego w roku kalendarzo-
wym, w którym dziecko 

kończy 3 lata, do końca roku 
szkolnego w roku kalenda-
rzowym, w którym skoń-
czyło 7 lat. Do wyboru jest 
pięć miejskich przedszkoli 
oraz oddziały przedszkolne 
w szkołach podstawowych.

Dzieci do swoich ob-
wodowych   podstawówek 
przyjmowane są z automa-
tu. Można oczywiście wy-
brać inną szkołę, ale należy 
pamiętać, że do takiej pla-
cówki w pierwszej kolejno-
ści przyjęte zostaną dzieci 
z obwodu. Dzieci spoza ob-
wodu będą przyjmowane w 
drugim etapie rekrutacji, je-
śli szkoła będzie miała jesz-
cze wolne miejsca.

Rodzice, po zalogowaniu 
się do systemu rekrutacji, będą 
mogli zapoznać się z ofertą da-
nej szkoły. Szczegółowe infor-
macje o poszczególnych pla-
cówkach edukacji znajdują 
się na ich internetowych por-
talach w domenie sochaczew.
pl (wykaz na dole strony). Na 
obecną chwilę szkoły nie prze-
widują dni otwartych, na wy-
padek dalszego ograniczania 
kontaktów.  

(seb)

Zapisy ruszą w marcu

Napisz pieśń o Mazowszu

Sebastian Stępień

Orkiestrowe działania 30. 
Finału koordynował trady-
cyjnie sztab WOŚP nr 643 
w Hufcu ZHP przy ul. Ka-
czorowskiego. To tu wo-
lontariusze przychodzi-
li, by oddać wypełnione 
puszki.

- To mój trzeci fi nał - 
mówi nam Ania. - W tym 
roku pogoda nie rozpiesz-
cza, ale i tak nie brakuje 
pozytywnej energii.

W tym roku na ulice 
Sochaczewa i powiatu so-
chaczewskiego wyszło 300 
kwestujących. Mimo przej-
mującego wiatru i zacina-
jącego chwilami deszczu, 
uśmiech nie schodził z ich 
twarzy. Wiele sochaczew-
skich sklepów w trakcie trwa-
nia fi nału ofi arowało schro-
nienie i ciepły poczęstunek.

Na placu Kościuszki 
można było podziwiać za-
bytkowe fi aty 126p. Za da-
tek na rzecz WOŚP ich 
właściciele proponowali 
przejażdżkę. Strażacy z OSP 
w Brochowie prezentowa-
li swój wóz bojowy. Stoiska 
przygotowali motocykliści 
z MC Boruta oraz członko-
wie   stowarzyszenia Kaja-
kowcy Sochaczewa. Ofero-
wali oni ciepłą przekąskę 
oraz... szkolenie z udzielania 
pierwszej pomocy.

Przed godziną 16.00 
na placu Kościuszki zrobi-
ło się gwarno. Do naszego 
miasta dotarli biegacze or-
ganizowanego przez gnieź-
nieńską fundację Młodzi w 
Uzależnieniu wraz z klu-
bem Atom trzeciego już 
biegu „Ze Stolicy do Stoli-
cy”. Czekał na nich ciepły 
posiłek, była też okazja do 
wspólnych pamiątkowych 
zdjęć i oczywiście kwesty 
na rzecz WOŚP.

Na antenie Radia So-
chaczew oraz w interneto-
wych portalach tusocha-
czew i esochaczew toczyły się 
aukcje przeznaczonych na 
WOŚP przedmiotów. Moż-
na było też zawalczyć o Zło-
te Serduszko WOŚP. W tym 
roku najlepszą ofertę, 20.000 
zł dała fi rma   VFM   Dewelo-
per Mieszkaniowy. W por-
talu esochaczew najwięk-
szym powodzeniem cieszył 
się montaż paneli fotowol-
taicznych, który został wyli-
cytowany za przeszło 10.000 
zł. Tylko z licytacji na eso-
chaczew Orkiestrę wesprze 
kwota 64 023 zł. Licytacje 
na tusochaczew przynio-
sły 45 tysięcy 574 złote oraz 
20.000 za wspomniane Zło-
te Serduszko. Kwota została 
wpłacona przez sochaczew-
ską fi rmę już w poniedziałek 
31 stycznia.

Z kolei w sztabie udało 
się pierwszego dnia przeli-

czyć dokładnie 66.968,35 zł.
Oznacza to, że wstępny wy-
nik niedzielnego Finału 
WOŚP w Sochaczewie to 
prawie 200.000 zł.

- Wbrew fatalnej po-
godzie Orkiestra zagrała w 
Sochaczewie wspaniale. - 
mówi harcmistrz Krzysz-
tof Wasilewski. - Mogło się 
wydawać, że wolontariuszy 
nie widać na ulicach, jed-
nak co chwilę przynosili 
pełne puszki. Chciałem go-

rąco podziękować wszyst-
kim, którzy zaangażowali 
się w organizację tegorocz-
nego jubileuszowego Finału 
WOŚP w Sochaczewie, jak i 
tym, którzy zdecydowali się 
wesprzeć zbiórkę.

Nadal trwa zliczanie 
zebranych pieniędzy. Osta-
teczny wynik aukcji oraz 
kwesty przeprowadzonych 
w naszym mieście i powie-
cie poznamy najpóźniej do 
połowy marca.

Sochaczew pięknie 
zagrał dla WOŚP
Mimo złej pogody w niedzielę 30 stycznia od rana na ulicach Sochaczewa 
można było spotkać wolontariuszy z puszkami. W tym roku Orkiestra grała 
pod hasłem „Przejrzyj na oczy”, by wesprzeć okulistykę dziecięcą. Dodatkowe 
atrakcje czekały na placu Kościuszki, a w internecie toczyły się aukcje 
przekazanych na rzecz Orkiestry przedmiotów.
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WYDARZENIA

Puszcza Kampinoska była 
areną wielu zmagań po-
wstańczych z rosyjskim 
zaborcą. Najbardziej znany 
epizod - tragedia oddziału 
Dzieci Warszawy pod do-
wództwem majora Walere-
go Remiszewskiego - miał 
miejsce 14 kwietnia 1863 
roku pod Budą Zaborow-
ską, kiedy został on rozbity 
przez wojska carskie. Po-
wstańcy byli ścigani przez 
sotnie kozackie, konne od-
działy, na które składali 
się dobrze uzbrojeni i bitni 
żołnierze, bezlitośnie roz-
prawiający się ze schwyta-
nymi jeńcami - często stu-
dentami, lub młodzieżą 
fabryczną, która uciekła do 
lasu, by uniknąć branki.

Uczestnicy rajdu spo-
tkali się na parkingu w 
Granicy, po czym weszli na 
zielony szlak, idąc w kie-
runku Sosny Powstańców. 
Następnie grupa skierowa-
ła się szlakiem czerwonym 
w stronę Zamczyska, by 
niebieskim szlakiem po-
wrócić na miejsce startu.  
Tam czekał na nich gorący 
krupnik, będący podsta-
wą powstańczego jadłospi-
su. Każdy biorący udział w 
marszu otrzymał pamiąt-
kową odznakę - herb po-
wstańców styczniowych: 
Korony (Orzeł Biały, wer-
sja bez korony), Litwy (Po-
goń) i Rusi (Michał Archa-
nioł).

W trakcie rajdu przewi-
dziano kilka krótkich posto-
jów, podczas których uczest-
nicy mieli okazję poznać 
realia w jakich funkcjonowa-
li powstańcy - szczegóły ich 
uzbrojenia, zwyczajów, cha-
rakterystykę walk w pusz-
czy i historię upamiętnie-
nia przez okoliczną ludność 
śmierci powstańców schwy-
tanych przez Kozaków w 
okolicach Górek Kampino-
skich, których powieszono 
na konarach rosnącej tam 
wówczas rozłożystej sosny. 
Pracownikom Muzeum Zie-
mi Sochaczewskiej i Pola Bi-

twy nad Bzurą, Michałowi 
Górnemu i Radosławowi Ja-
rosińskiemu,   towarzyszy-
li rekonstruktorzy ze Stowa-
rzyszenia „Inicjatywa Ziemi 
Bolimowskiej”, dzięki któ-
rym można było zobaczyć 
sylwetkę powstańca z 1863 
roku.

Trzeba przyznać, że 
pogoda, mimo zniechę-
cających prognoz, oka-
zała się łaskawa. W po-
czątkowej fazie marszu 
przyświecało słońce, póź-
niej z zachmurzonego co-
raz bardziej nieba zaczął 
prószyć śnieg, lecz więk-

szość rajdu przebiegła w 
sprzyjających warunkach 
atmosferycznych. Puszcza 
pożegnała nas deszczem, 
śniegiem i wiatrem, ale 
już po zakończeniu rajdu. 
Udział w nim wzięło po-
nad 50 osób.

MZSiPBnB

Śladami powstańców
Za nami pierwszy Rajd Szlakiem Powstania Styczniowego. W sobotę, 
29 stycznia uczestnicy rajdu wyruszyli z parkingu w Granicy, by zielonym szlakiem 
dotrzeć do Sosny Powstańców. Wyprawa zorganizowana przez Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą zgromadziła ponad 50 osób.

Jak podał Urząd Marszał-
kowski Województwa Ma-
zowieckiego, w minionym 
roku sejmik wsparł fi nan-
sowo 64 projekty i inwe-
stycje w powiecie socha-
czewskim. 

Wśród największych za-
dań na tej liście znala-
zły się m.in. budowa tere-
nu rekreacyjno-parkowego 
w gminie Teresin (3,4 mln 
zł), zaplecza boiska w No-
wej Suchej (720 tys. zł), 
przebudowa boisk piłkar-
skich w Brochowie (600 
tys. zł), budowa Ośrodka 
Zdrowia w Rybnie (500 tys. 
zł). Samorząd Mazowsza 
inwestował w oświetlenie 
uliczne, doposażenie stra-
żaków w sprzęt gaśniczy, 
nowe place zabaw. Strażni-
ce OSP w Giżycach i Mo-

kasie wsparto kwotami 100 
tys. zł przy zakupie samo-
chodów ratowniczo-gaśni-
czych. 

A co w mieście? Sejmik 
przeznaczył 4 mln zł na 
modernizację bloku opera-
cyjnego w Szpitalu Powia-
towym, niemal 50 tys. na 
inwentaryzację indywidu-
lanych źródeł ciepła na te-
renie miasta oraz 10 tys. na 
budowę przyłącza wodo-
ciągowego na terenie ogro-
du działkowego „Nad Po-
tokiem”.

(daw)

Inwestycje marszałka

Niemal tysiąc dzieci z po-
wiatu sochaczewskiego ma 
szansę na objęcie nową for-
mą wsparcia – Rodzinnym 
Kapitałem Opiekuńczym. 
Jak informuje rzecznik ma-
zowieckiego ZUS-u Piotr 
Olewiński, z powiatu so-
chaczewskiego wpłynęło 
dotychczas 881 wniosków 
obejmujących 902 dzieci. 

Od 1 stycznia br. na drugie 
i każde kolejne dziecko w 
rodzinie w wieku od ukoń-
czenia 12. do 35. miesiąca 
życia przysługuje dodatko-
we świadczenie – Rodzin-
ny Kapitał Opiekuńczy 
(RKO). Wniosek o jego 
wypłatę można złożyć do 
ZUS wyłącznie w postaci 
elektronicznej. Służą temu 
te same systemy teleinfor-
matyczne, co w przypadku 
wniosków o świadczenia 
„Dobry start” i „Rodzina 
500+”. To PUE ZUS, portal 
Emp@tia, oraz bankowość 
elektroniczna. Pieniądze 
będą wypłacane tylko na 
konto bankowe. 

Jak mówi Piotr Ole-
wiński, mieszkańcy woje-
wództwa mazowieckiego 
doskonale radzą sobie ze 
złożeniem wniosku online. 
Zrobiło to już 57 tys. osób. 
Złożenie dokumentów zaj-
muje średnio 12 minut.

- Jeśli ZUS przyzna 
RKO, nie będzie wydawał 
pisemnej decyzji. Infor-
mację w tej sprawie każ-
dy uprawniony otrzyma 
na swój profi l na PUE ZUS 
a także mailem na adres, 
który podał we wniosku. 
Jeżeli okaże się, że wniosek 
nie jest wypełniony pra-
widłowo, ZUS wezwie do 
jego poprawienia – pod-
kreśla rzecznik. 

Kapita ł   opiekuńczy 
przysługuje rodzinom z 
dziećmi   w   maksymal-
nej wysokości 12 tys. zł 
na drugie i każde kolejne 
dziecko w wieku od 12. do 
35. miesiąca życia. Świad-
czenie będzie wypłacane 
w miesięcznych częściach 
– po 500 zł przez dwa lata 
lub po 1000 zł miesięcznie 
przez rok, w zależności od 
wyboru rodzica. Wsparcie 
będzie niezależne od do-
chodów rodziny, a środki 
nie będą opodatkowane.

Prawo do świadcze-
nia mają także ci rodzice, 
którzy już teraz mają dwo-
je lub więcej małych dzie-
ci. Wówczas świadczenie 
będzie przysługiwało na 
drugie dziecko lub kolejne 
proporcjonalnie za okres 
od dnia wejścia w życie 
ustawy do końca 35 mie-
siąca życia tego dziecka.

900 wniosków 
o kapitał opiekuńczy
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Fakt ten godny jest odno-
towania, chociażby z uwa-
gi na przypadające w 2022 
r. stulecie istnienia Powia-
towej Kolei Sochaczewskiej 
(noszącej również nazwę 
Sejmikowa Kolejka Wą-
skotorowa w Sochaczewie 
oraz Sochaczewska Kolej 
Dojazdowa).

Bogdan   Pokropiński 
od 1958 r. pracował w PKP 
jako pomocnik maszyni-
sty. Od 1965 r., po ukoń-
czeniu kursu dla maszy-
nistów, zaczął jeździć po 
„prawej stronie”, czyli jako 
maszynista. W 1968 r. od-
szedł z pracy w PKP do ko-
lei zakładowej Huty War-
szawa, gdzie było w sumie 
40 km torów wraz z bocz-
nicą od Jelonek do stacji 
Radiowo.

W 1972 r. nawiązał 
kontakt z Samodzielną Ko-
mórką ds. Muzeum Kolej-
nictwa, które zostało po-
wołane do życia w 1974 r. 
Bogdan Pokropiński zo-
stał tam wolontariuszem 
i pomagał sprowadzać do 
Warszawy zabytkowy ta-
bor kolejowy na wystawę, 
jaka powstała na Dwor-
cu Głównym w Warszawie 
przy ul. Towarowej. Pierw-
szym dyrektorem Muzeum 
Kolejnictwa był Henryk 
Zaniewski, który pełnił tę 
funkcję do 1976 r. Zastąpił 
go Józef Bogdan, który od-
szedł ze stanowiska z koń-
cem 1981 r. W 1982 r. dy-
rektorem został mgr inż. 
Jan Kamiński. Zapropono-
wał on Bogdanowi Pokro-
pińskiemu pracę w Mu-
zeum Kolejnictwa na pół 
etatu. Podjęcie dodatkowe-
go zatrudnienia wymagało 
zezwolenia dotychczaso-
wego pracodawcy – Huty 
Warszawa, który takie ze-
zwolenie wydał.

Dynamiczny rozwój 
transportu samochodowe-
go, jaki wówczas w Polsce 
następował, przyczynił się 
do likwidacji licznych ko-
lei wąskotorowych. Za-
równo w cukrowniach, jak 
i kolejek leśnych oraz kole-
jek wąskotorowych admi-
nistrowanych przez PKP. 
Wraz z tym wycofywano 
z użytku wiele zabytkowe-
go taboru, którego nieste-
ty w Muzeum na Dworcu 
Głównym nie sposób było 
pomieścić. Bogdan Pokro-
piński przypadkowo do-
wiedział się, że z końcem 
1984 r. zamknięta i roze-
brana na złom ma zostać 
również Sochaczewska Ko-
lej Wąskotorowa. Podpo-
wiedział on dyrektorowi 
Janowi Kamińskiemu, że 
gdyby Muzeum Kolejnic-
twa przejęło tę kolej, roz-
wiązany zostałby problem 
zabytkowego taboru wą-

skotorowego. Dyrektor Jan 
Kamiński wspólnie z Bog-
danem Pokropińskim i fo-
tografem Jerzym Szeligą 
odbyli podróż samocho-
dem wzdłuż całej trasy od 
Sochaczewa do Piasków 
Królewskich, a także do 
Wyszogrodu.

Następnie   dy rektor 
Muzeum Kolejnictwa wy-
stąpił do Ministerstwa Ko-
munikacji o przekazanie 
Sochaczewskiej Kolei Wą-
skotorowej na cele mu-
zeum. Ówczesny Minister 
Komunikacji, Adam Wie-
lądek, przychylił się do tej 
prośby. 30 listopada 1984 
r. Sochaczewska Kolej Do-
jazdowa przestała być eks-
ploatowana. Wraz z prze-
jętą infrastrukturą do 
pracy w Muzeum Kolejnic-
twa przeszło 30 pracowni-
ków kolei sochaczewskiej, 
w tym kierownik Czesław 
Gwara. Dyrektor Jan Ka-

miński przeniósł Bogda-
na Pokropińskiego do pra-
cy w Sochaczewie i polecił 
mu sprowadzanie zabytko-
wego taboru wąskotorowe-
go, który był remontowany 
i wystawiany na wystawę. 
6 września 1986 r. nastąpi-
ło uroczyste otwarcie Mu-
zeum Kolei Wąskotorowej 
w Sochaczewie, którego 
dokonał szef Ministerstwa 
Komunikacji Adam Wielą-
dek. Wówczas w Sochacze-
wie były już czynne trzy 
parowozy, a także pociąg 
złożony z wagonów oso-
bowych typu 1Aw. Bog-
dan Pokropiński pracował 
w Muzeum Kolei Wąsko-
torowej w Sochaczewie do 
kwietnia 2009 r.

Do 12 stycznia 2006 r. 
udało mu się zgromadzić 
w Sochaczewie następują-
cy tabor: 45 parowozów, 
osiem lokomotyw spali-
nowych, elektrowóz, czte-
ry wagony motorowe, 26 
wagonów osobowych, 58 
wagonów towarowych, 23 
drezyny i pługi oraz pięć 
zaby tkow ych   tendrów. 
Pod Muzeum w Socha-
czewie podlegała fi lia w 
Gryfi cach, gdzie na tor o 
szerokości 1000 mm zgro-
madzono: 14 parowozów, 
pięć wagonów osobowych, 
wagon motorowy, 10 wa-
gonów towarowych oraz 
cztery drezyny i pługi. 

Bogdan   Pokropiński, 
mimo że skończył już 87 
lat, jest w dalszym ciągu 
wielkim miłośnikiem ko-
lei. Wydał już ponad dwa-
dzieścia pozycji książko-
wych o tej tematyce oraz 
niezliczoną ilość artyku-
łów prasowych. Co cieka-
we, nie posługuje się przy 
tym komputerem. Pisze na 
maszynie. 

Sebastian Tempczyk

Bogdan Pokropiński 
i kolej wąskotorowa
Bogdan Pokropiński znany jest mieszkańcom Sochaczewa i okolic jako autor m.in. dwóch 
opracowań dotyczących dziejów wąskotorówki, tj. wydanej w 1990 r. broszury 
pt. „Powiatowa Kolej Sochaczewska” (od Sejmikowej do Muzealnej) oraz książki wydanej 
w 2012 r. pt. „Sochaczewska kolej wąskotorowa”. Jednak zapewne niewiele osób zdaje 
sobie sprawę z tego, że był on również współtwórcą i inicjatorem utworzenia 
Muzeum Kolei Wąskotorowej w Sochaczewie. 
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Bogdan Pokropiński w Muzeum Kolei Wąskotorowej 

pracował do 2009 roku

Bal studniówkowy to sym-
boliczny dzień, w którym 
młodzież liceów i techników 
hucznie wchodzi w  dorosłe 
życie, jednocześnie rozpo-
czynając odliczanie 100 dni 
do jednego z najważniej-
szych egzaminów w życiu 
– do matury. Maturzyści z 
Zespołu Szkół im. Jarosła-
wa Iwaszkiewicza długo 
i   w  niepewności czekali na 
ten dzień.  

Pamiętali przecież, że w 
ubiegłym roku po raz pierw-
szy w  historii szkół ponad-
podstawowych, ze względu 
na panującą pandemię, nie 
odbyły się bale studniówko-
we. Wreszcie nadszedł ten 
jeden bardzo ważny wie-
czór, w którym 64 maturzy-
stom z „Iwaszkiewicza” wraz 
z osobami towarzyszącymi 
udało się oderwać od nauki,  
codziennych   problemów 
i  pandemicznej rzeczywi-
stości . W sobotę, 29 stycznia 
2022 roku w sali bankieto-
wej hotelu Chopin, odbyła 
się kolejna - 56 studniówka 
„Iwaszkiewicza”. Radość ma-
turzystów była tym większa, 
że w tym roku nie wszystkie 
szkoły powiatowe zdecydo-
wały się na organizację stud-
niówek.

Prowadzący część ofi -
cjalną uroczystości ucznio-
wie: Patrycja Felczak, Kin-
ga Plichta oraz Dawid 
Wołczyński powitali zebra-

nych, podziękowali dyrek-
cji szkoły oraz pedagogom 
za stworzenie w szkole at-
mosfery sprzyjającej nauce 
mimo trudnych warunków 
pracy zdalnej. Szczególne 
podziękowania powędro-
wały do wychowawców klas 
maturalnych: Marty Wło-
darczyk, Katarzyny Pisarek, 
Aldony Ertman i Katarzyny 
Adamczyk oraz rodziców. 
Głos zabrała także przedsta-
wicielka rodziców uczniów 
klas maturalnych, Dorota 
Fiedukowska.

Ofi cjalnego rozpoczęcia 
studniówki dokonała dyrek-
tor Hanna Bonecka, która 
odczytała także list skiero-
wany do maturzystów przez 
starostę Jolantę Gonta. Nie 
zabrakło przepięknych kre-
acji, chwil wzruszeń, uśmie-
chów, ciepłych słów po-
dziękowań, pamiątkowych 
zdjęć. By tradycji stało się 
zadość, bal rozpoczął się do-
stojnym, staropolskim polo-
nezem, który poprowadziły, 
oczywiście do muzyki Woj-
ciecha Kilara z fi lmu “Pan 
Tadeusz”, pani dyrektor 
oraz wychowawczynie klas 
maturalnych. Potem było 
już tylko szaleństwo tańca i 
wspaniała zabawa do rana. 
Wyjątkowa, bo zorganizo-
wana w warunkach panują-
cej pandemii. Na pewno na 
długo pozostanie w pamięci 
uczestników. 

ZS im. J. Iwaszkiewicza

Iwaszkiewicz na studniówce
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Kiedy rozmawialiśmy 
w 2015 roku, studiowa-
łeś jeszcze w Oxfordzie 
i miałeś nadzieję, że kie-
dyś dołączysz jako kon-
struktor do silnej ści-
gającej się ekipy. Jak 
trafi łeś do McLarena? 
Właściwie już przez cały 
ostatni   rok   akademicki 
aplikowałem w różne miej-
sca związane z motoryza-
cją. Także w McLarenie.

Czy w grę wchodziła 
praca jedynie w Anglii?
Nie, ale siłą rzeczy 70 czy 
80 proc. moich aplikacji do-
tyczyło Wielkiej Brytanii. 
Zdawałem sobie sprawę, że 
moja oferta pracy, człowie-
ka zaraz po studiach, bez 
doświadczeń zawodowych, 
nie jest zbyt atrakcyjna, dla-
tego oczekiwanie na jakąś 
odpowiedź trwało dość dłu-
go. Pierwszą pracę dosta-
łem w małym, początkują-
cym wtedy zakładzie, który 
wykonywał od podstaw sa-
mochód na zamówienie. 
Zajmował się produkcją jed-
nego egzemplarza, który 
miał być prototypem nowe-
go auta. Kompletowano za-
łogę i załapałem się do niej.

Ciekawe doświadczenie.
Owszem, ale nie wszystko 
mi się tam podobało, więc 
po kilku miesiącach zno-
wu rozesłałem kilkadzie-
siąt zapytań o pracę. W 
okolicach Bożego Naro-
dzenia 2018 r. otrzymałem 
oferty z dwóch zespołów 
F1. Wybrałem McLarena i 
po okresie wypowiedzenia 
w pracy, w lipcu 2019 r., 
dołączyłem do ekipy.

Należałoby krzyknąć: 
wow! Przecież właśnie o 
tym marzyłeś.
To prawda. Dołączenie do 
jednego z najlepszych zespo-
łów Formuły 1 było dla mnie 
wielkim wydarzeniem. To 
fi rma z mocnymi korzenia-
mi. Swoją nazwę wzięła od 
Bruce McLarena, kierow-
cy wyścigowego, który był 

inżynierem i sam wprowa-
dzał poprawki konstrukcyj-
ne w autach. Zresztą zginął 
na torze podczas testowania 
jednego z modeli. McLaren 
był Nowozelandczykiem, ale 
osiedlił sie w Wielkiej Bryta-
nii i tu założył własny Team. 
Kiedy zmarł w 1970 r., kon-
trolę nad fi rmą przejął za-
rząd. Dzięki różnym decy-
zjom biznesowym dzisiaj 
McLaren to wielki holding.

Na czym polegają twoje 
zadania w fi rmie?
Jestem jednym z projek-
tantów modelu samocho-
du, który testujemy w tu-
nelu aerodynamicznym.

Czyli?
Prędkość, z jaką samochód 
F1 może pokonywać za-
kręty, jest tym większa im 
mocniej jest on dociskany 
do asfaltu przez opływa-
jące go powietrze. Dlatego 
mamy cały zespół osób sy-
mulujących i analizujących 
przepływy powietrza wo-
kół różnych geometrii na-
szego auta. Ostateczną pró-
bą dla ich pomysłów są testy 
w tunelu aerodynamicz-
nym, w którym na mode-
lu samochodu codziennie 
instalujemy prototypy no-
wych części, żeby spraw-
dzić ich reakcje w różnych 
warunkach, jakich auto do-
świadcza na torze.

Ten testowany model 
jest naturalnej wielko-
ści?
Nie, stanowi on 60 proc. 
wielkości docelowego auta. 
Specjalny zespół ludzi kon-
troluje, aby wszystkie pa-
rametry osiągane przez 
model w tunelu, przekła-
dały się na rzeczywisty po-
jazd na torze wyścigu. 

Masz bardzo odpowie-
dzialną pracę. Ewentual-
ne błędy konstrukcyjne 
mogą zaważyć na koń-
cowych wynikach.
McLaren to potężna fi rma, 
zatrudniająca 800 osób. 

Każdy konstruktor zaj-
muje się jakimś elemen-
tem całości, np. jedną czę-
ścią do samochodu. Potem 
jest ona wielokrotnie testo-
wana, poprawiana, zanim 
trafi  do ostatecznej wer-
sji samochodu. To już nie 
te czasy, kiedy przy wiel-
kim stole pracował sztab 
inżynierów i każdy z nich 
ołówkiem nanosił zmiany 
na projekcie. Teraz istnieją 
specjalne programy kom-
puterowe, dzięki którym 
praca wygląda zupełnie 
inaczej. Zdalnie możemy 
wymieniać się z pozosta-
łymi członkami ekipy swo-
imi projektami, nanosić 
poprawki, szukając najlep-
szych rozwiązań.

Pamiętam, że w czasie 
studiów odbyłeś rocz-
ną praktykę w Finlan-
dii, która także ma boga-
te tradycje w sportach 
motorowych, a Fin Mika 
Häkkinen odnosił try-
umfy w stajni McLarena. 
Czego cię nauczył po-
byt tam?
Te kilka miesięcy to była 
wielka przygoda i pozna-
wanie świata wyścigów od 
kuchni. Miałem wtedy staż 
jako inżynier wyścigowy 
w juniorskiej serii F4, po-
dróżowałem z zespołem 
po torach Finlandii, Es-
tonii i Rosji i pomagałem 
młodym kierowcom ana-

lizować ich technikę jaz-
dy. Poza tym pomagałem 
mechanikom   przygoto-
wywać samochody do se-
sji, wykonywałem napra-
wy kompozytów, razem 
z innymi rozkładaliśmy i 
pakowaliśmy całą infra-
strukturę boksów, prze-
rzuciliśmy setki opon. Ta-
kie korzenie motosportu 
mają niepowtarzalny, ro-
dzinny klimat, nauczyłem 
się, jak funkcjonuje zespół 
wyścigowy, jak zarządzać 
ego kierowców. Zacząłem 
doceniać wartość wytwo-
rzonych więzi, odbudowu-
jąc wspólnie z kolegami sa-
mochód po kraksie. 

Mówiłeś o 800 pracowni-
kach McLarena? Z cze-
go utrzymuje się tak 
ogromna fi rma?
Produkcja modeli rajdo-
wych to tylko część jej 
dzia ła lności .    Dochody 
przynoszą starty i zwycię-
stwa w wyścigach Formuły 
1. W fabryce powstają tak-
że krótkie serie samocho-
dów pod marką McLarena 
dopuszczonych do ruchu 
drogowego i wiele innych 
urządzeń z branży moto-
ryzacyjnej. Jest też duża 
grupa sponsorów.

Wróćmy jeszcze do 
twojego pobytu w An-
glii? Jak sobie radzisz 
z dojazdami do pra-

cy, z mieszkaniem i tym 
wszystkim, co może być 
trudne dla obcokrajow-
ca?
Obecnie mieszkam w Wo-
k ing,   miasteczku   pod 
Londy nem,   w   k tór y m 
mieści się słynna siedzi-
ba McLarena, a więc do 
pracy mogę jeździć   ro-
werem.   Często nie jest to 
konieczne, bo dużą część 
zadań   w ykonuję   zda l-
nie.   Zwłaszcza pandemia 
ograniczyła naszą obec-
ność w fi rmie. Poza tym 
Woking to miłe miasto, 
w którym mam wszystko, 
czego mi potrzeba.

A co ze specjalistycz-
nym językiem angiel-
skim, niezbędnym w ta-
kiej pracy?

Nie mam z tym żadnych 
problemów. Całe moje 
studia odbywały się w ję-
zyku angielskim, więc 
zdążyłem przywyknąć 
do technicznych zawiło-
ści języka. Zresztą wy-
kładowcy na uczelni byli 
przyzwyczajeni do du-
żej grupy obcokrajowców 
i brali poprawkę na ich 
braki językowe. Po kil-
ku miesiącach zazwyczaj 
problem znikał.

Myślisz o pozostaniu 
w Wielkiej Brytanii 
na stałe?
Na razie podoba mi się 
to, co robię i nie szukam 
zmian, ale nigdy nie wiado-
mo, jak się potoczy życie.

Rozmawiała 
Jolanta Śmielak-Sosnowska

Być w ekipie McLarena. To możliwe
Marzeniem sochaczewianina, Olka Warchałowskiego, była praca w ekipie konstruującej auta wyścigowe. Siedem lat temu, 
po roku studiów na Politechnice Warszawskiej, przyjęto jego aplikację do Oxford Brookes University, odpowiednika 
polskiej politechniki, na kierunku inżynieria sportów motorowych. Dzisiaj pracuje w ekipie McLarena i spełnia młodzieńcze 
fascynacje jako projektant modelu szybkiego auta dla jednego z najsłynniejszych Teamów Formuły 1. 

Olek Warchałowski z pucharem za Grand Prix Austrii 2021

Olek w sekcji tunelu aerodynamicznego w Kolonii
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Zimowe Ogrody online

Zadanie na ferie

Wciel się w idola
Sochaczewskie Centrum 

Kultury zaprasza mło-

dzież i dorosłych do wzięcia 

udziału w Przeglądzie Pio-

senki Poetyckiej „Zimowe 

Ogrody”. Tegoroczna edy-

cja, ze względu na pande-

mię COVID-19, odbędzie 

się w formule online. 

Uczestników   przeglądu 
oceni bard piosenki poetyc-
kiej Wiesław Tupaczewski. Na 
zwycięzców czekają atrakcyj-
ne nagrody rzeczowe oraz wy-
jątkowe statuetki wykonane w 
pracowni CNC ART, działa-
jącej w Sochaczewskim Cen-
trum Kultury. Zwycięzcy wy-
stąpią również we wspólnym 
koncercie, który transmitowa-
ny będzie na kanale YouTube 
oraz na fanpage’u SCK na Fa-
cebooku.

Konkurs skierowany jest 
do uczniów szkół średnich 
oraz osób dorosłych. Zada-
niem uczestników jest przy-
gotowanie jednego utworu - 
piosenki poetyckiej. Nagranie 
wideo z wykonaniem piosen-
ki należy przesłać do 28 lute-
go (poniedziałek) na adres e-
-mail: konkursy.sck@gmail.

com wraz z wypełnioną kar-
tą zgłoszeniową.

Zwycięzcy otrzymają na-
grody rzeczowe oraz statuetkę 
„Zimowych Ogrodów” za I, II 
i III miejsce. Dodatkowo, zdo-
bywca pierwszej nagrody wy-
promowany zostanie w me-
diach partnerskich, w tym na 

antenie Radia Sochaczew, któ-
re zaprezentuje zwycięską pio-
senkę. Jury przyzna także Na-
grodę Specjalną. Wszyscy 
uczestnicy otrzymają dyplomy 
za udział w Przeglądzie Pio-
senki Poetyckiej, a nauczyciele 
i instruktorzy podziękowania 
za przygotowanie młodzieży. 

Nagrody uczestnikom spoza 
Sochaczewa przesłane zostaną 
pocztą na wskazany w zgłosze-
niu adres. Pozostali będą mogli 
je odebrać w wybranej siedzibie 
SCK po wcześniejszym telefo-
nicznym ustaleniu terminu.

Wyniki Przeglądu Piosen-
ki Poetyckiej „Zimowe Ogro-
dy” zostaną ogłoszone 8 marca 
na kanale YouTube SCK Life.

Regulamin przeglądu i kar-
ta zgłoszenia dostępne są na 
stronie internetowej: sck.socha-
czew.pl. Dodatkowe informacje 
można uzyskać w Sochaczew-
skim Centrum Kultury, tel. (46) 
863-07-68

Koordynatorzy przeglą-

du: Jolanta Kawczyńska, e-
-mail:   jolanta.kawczynska.
sck.20@gmail.com,   Anna 
Wolińska, e-mail:   anna.wolin-
ska.sck@gmail.com 

Patronat honorowy: 

Starosta powiatu socha-
czewskiego Jolanta Gonta

Burmistrz miasta Socha-
czew Piotr Osiecki

Patronat medialny: 

Dwutygodnik „Ziemia 
Sochaczewska”, Radio Socha-
czew, tusochaczew.pl, Drukar-
nia COLORADOR

Za oknami robi się coraz 

chłodniej, a temperatura po-

wietrza często spada poniżej 

zera. To oznacza, że na na-

szą pomoc coraz bardziej li-

czą żyjące w pobliżu ptaki. 

Zadbajmy o naszych „braci 

mniejszych” i zbudujmy dla 

nich karmniki. 

Zdjęcia, pokazujące pro-
ces budowy oraz efekt końco-
wy w postaci gotowego karm-

nika, prosimy wysłać na adres: 
konkursy.sck@gmail.com w 
tytule maila wpisując hasło: 
Konkurs feryjny. Do maila 

należy dołączyć wypełnioną 
kartę zgłoszenia i podpisaną 
klauzulę RODO. Zgłoszenia 
można wysyłać do 13 lutego.

Przy budowie karmni-
ków wskazana jest pomoc 
domowników. Zwycięzcy 
otrzymają nagrody. Komisja 
konkursowa może również 
przyznać wyróżnienia. 

Wyniki konkursu zosta-
ną ogłoszone 23 lutego na 
stronie internetowej Socha-
czewskiego Centrum Kul-
tury: sck.sochaczew.pl oraz 
na fanpage’u SCK na Face-
booku.

„Wyglądasz znajomo” - to 

kolejna propozycja konkur-

sowa Sochaczewskiego Cen-

trum Kultury. Zadaniem jest 

ucharakteryzowanie się na 

swojego idola i uwiecznienie 

efektu metamorfozy na zdję-

ciu. 

Konkurs adresowany jest 
do dzieci i młodzieży w wieku 
od 6 do 18 lat. Na zwycięzców 
czekają nagrody i wyróżnienia.

Wybierz idola, do którego 
chcesz się upodobnić. Niech 
to będzie realna osoba ze świa-
ta artystycznego, którą cenisz 
(piosenkarz, aktor, tancerz, po-
eta, artysta malarz etc.), bądź 
postać z fi lmu/bajki, która jest 
Ci bliska. Ucharakteryzuj się 
na swojego idola przy pomo-

cy tego, co posiadasz w domu 
(dobierz odpowiednie ubranie, 
dopasuj fryzurę/makijaż, wy-
korzystaj dodatkowe gadżety, 
które są znakiem rozpoznaw-
czym Twojego idola itp). W 
charakteryzacji mogą Ci po-
móc domownicy. Uwiecznij 
swoją metamorfozę na zdjęciu 
i prześlij na adres: konkursy.
sck@gmail.com w tytule ma-
ila wpisując hasło – Wyglądasz 
znajomo. Regulamin i karta 
zgłoszenia są do pobrania na 
stronie: sck.sochaczew.pl

Termin wysyłania prac 
mija 28 lutego. Ogłoszenie 
wyników konkursu nastąpi 7 
marca na stronie internetowej 
Sochaczewskiego Centrum 
Kultruy oraz na fanpage’u 
SCK na Facebooku.
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Jesteśmy wspaniali

Działający w SCK Teatr 

Młodych Twórców MA-

SKA, od kilku miesięcy 

intensywnie pracuje nad 

nowym spektaklem in-

spirowanym debiutancką 

książką wietnamsko-ame-

rykańskiego pisarza i poety 

Oceana Vuonga „Wspaniali 

jesteśmy tylko przez chwi-

lę”. To intymny list, który 

młody poeta pisze do swojej 

niepiśmiennej matki. 

Przy tworzeniu scenariu-
sza spektaklu, reżyser Dawid 
Żakowski współpracuje z ak-
torami „Maski” - Mateuszem 
Nguyenem i Paulą Szewczyk, 
szukając analogii pomiędzy 
rzeczywistością młodych lu-
dzi w Polsce i w Ameryce. 

W autobiografi cznej po-
wieści „Wspaniali jesteśmy 
tylko przez chwilę” autor 
opowiada historię swojego 
życia matce, która nie po-
trafi  czytać. Pokazuje to, jak 
często człowiek mimo tego, 
że bardzo chce coś wyra-
zić, przedstawić swoją per-
spektywę czy przekonania 
– pozostaje sam, w labiryn-
cie własnych myśli. Bohater 
książki znajduje się pomię-
dzy historią swojej wietnam-
skiej rodziny, a bliską mu 
amerykańską rzeczywisto-
ścią. Żyje na skraju dwóch 
różnych językowych świa-
tów. Wchodzi w dojrzałość 
bez pewnego punktu, któ-
rego można by się chwycić. 
Analogiczną sytuację można 

odnaleźć również we współ-
czesnym   społeczeństwie 
wietnamskim   w   Polsce. 
Pierwsze pokolenie, które 
przybyło do Polski ma często 
problemy językowe. Migran-
ci z południowo-wschod-
niej Azji, choć dość otwarci, 
tworzą grupy jednolite na-
rodowościowo, bez głębszej 
asymilacji. Przeciwną posta-
wę prezentuje drugie poko-
lenie. Wychowani w Polsce 
Wietnamczycy są na wskroś 
przesiąknięci polską kulturą 
i językiem. Z tego dysonansu 
rodzi się konfl ikt i brak zro-
zumienia między pokolenia-
mi. Odmienna mentalność 
i różny sposób postrzegania 
świata, w znaczącym stop-
niu utrudniają utrzymanie 
dobrych relacji. Młody czło-
wiek w tej sytuacji pozosta-
wiony jest często samemu 
sobie. Podobnie jak boha-
ter książki, staje przed trud-
nym zadaniem określenia 
swojej przynależności, zro-
zumienia kim tak napraw-
dę jest. Dzieci wietnamskich 
migrantów często wywodzą 
się z małżeństw mieszanych, 
polsko-wietnamskich. Posia-
dają polskie obywatelstwo, 
myślą po polsku, a jednak 
ich fi zyczność i więzi rodzin-
ne wciąż łączą ich z dalekim 
wschodem. Sprawia to, że 
tak naprawdę są po środku. 
Trwają w niepewności - pi-
sze Mateusz Nguyen.

Premiera spektaklu zapla-
nowana została na marzec.

Jolanta Sosnowska

Mały uroczy szczenia-
czek podarowany dziec-
ku na Gwiazdkę staje się 
ciężarem, kiedy podrasta 
i trzeba z nim wychodzić 
na spacery, szczepić, odpo-
wiednio odżywiać. Nasza 
miła kotka jest fajna, lu-
bimy ją przytulać, dopóki 
nie zajdzie w ciążę. Wtedy 
pojawia się problem, który 
najlepiej żeby zniknął.

Wąski
Mój kot ma 19 lat i nazywa 
się Wąski. Tak, imię zyskał 
po jednym z bohaterów 
„Kilera”, bo kiedy trafi ł do 
nas, był tak samo chudy. 
Córka wyciągnęła go spod 
zaparkowanego na osiedlu 
samochodu i nie mieliśmy 
sumienia zostawić go tam, 
choć wcześniej obiecywa-
liśmy sobie, że więcej nie 
weźmiemy do domu żad-
nego zwierzaka. Nasz po-
przedni kot zaginął i cała 
rodzina bardzo rozpacza-
ła. Nie chcieliśmy drugi raz 
przeżywać tego samego. 

No ale malutki, chu-
dziutki Wąski wygrał. Nie 
znaliśmy jego historii, nie 
wiemy, czy został odrzu-
cony przez matkę, czy ktoś 
go od niej zabrał, a później 
wyrzucił na ulicę. Na wiele 
długich lat pozostała z nim 
choroba sieroca - kiedy za-
sypiał, ssał skórę na boku. 
To miejsce do dziś różni się 
wyglądem.

Nie chcę broń Boże opi-
sywać dziewiętnastu lat ży-
cia mojego kota, zmierzam 
do tego, że dzisiaj jest sta-
rym, wymagającym opieki 
kocurkiem, ma chore ner-
ki, nadciśnienie, kilka mie-
sięcy temu stracił wzrok, a 
ostatnio przyplątała się 
jeszcze padaczka. Musi do-
stawać specjalistyczną kar-
mę, leki podawane strzy-
kawką, bo nigdy nie chciał 
łykać tabletek, i raz w tygo-
dniu stawiać się do leczni-
cy na kroplówkę.

Wąski bez pomocy 
nie dałby sobie rady, ale 

ani przez chwilę nie przy-
szło mi do głowy, żeby się 
go pozbyć. Nie uważam 
też, że heroizmem z mo-
jej strony jest opieka nad 
nim. Wiem, że tak samo 
postępuje wielu właścicie-
li czworonogów. Spotykam 
ich co tydzień u wetery-
narza. Walczą o zdrowie i 
życie swoich pupili, dopó-
ki nie staje się to uporczy-
wą terapią, która sprawia 
im ból. Nie liczą poświę-
conego czasu, wydanych 
pieniędzy, karnie realizu-
ją zalecenia lekarzy. A to 
dlatego, że traktują swoje-
go psa czy kota jak człon-
ka rodziny.

Reklamówka
Podczas jednej z wizyt 
w lecznicy, oczekując na 
swoją kolej, zaintereso-
wałam się maciupeńkim 
białym kotkiem w konte-
nerze. Rozpoczęłam roz-
mowę z jego właścicielem, 
który okazał się tymcza-
sowym opiekunem. Kotek 
pochodził z... reklamów-
ki. Był jednym z czterech 
czy pięciu maluszków wy-

rzuconych zimą w foliowej 
torbie, na którą przez przy-
padek natknął się mężczy-
zna czy ktoś z jego bliskich. 
Przyjechał do lekarza, bo 
kotek wyraźnie nie doma-
gał, chyba miał problem z 
układem nerwowym. Po-
zostałe, karmione butelką 
przez nowych opiekunów, 
wracały do zdrowia.

I to jest dla mnie he-
roizm. Walczyć o życie 
„obcego”   k i lkudniowe-
go stworzenia, które ktoś 
inny skazał na śmierć z 
głodu i zimna. Wyrzą-
dził też ogromną krzyw-
dę matce kociąt. Odbiera-
jąc  jej cały miot, pozbawił 
ją macierzyństwa. To wy-
jątkowo podłe, okrutne za-
chowanie. Nie wiem, jak 
się skończyła historia tego 
konkretnego maluszka, ale 
dla pozostałych, odchowa-
nych, znaleziono domy. 

Telefony
Takie historie można by 
opowiadać jeszcze długo. 
Myślę, że jednych one po-
ruszają, inni wzruszają ra-
mionami, mówiąc: to tyl-

ko zwierzę. Tym drugim 
chciałabym powiedzieć, że 
to aż zwierzę. Żywa istota, 
która odczuwa ból, tęskno-
tę, radość, przywiązanie. A 
jeśli ktoś nie chce tego zro-
zumieć, niech wykaże mi-
nimum przyzwoitości i w 
sytuacji, kiedy chce się po-
zbyć zwierzęcia, skorzy-
sta z jednej z wielu możli-
wości.

Zgłoszeń dotyczących 
bezdomnych zwierząt do-
mowych lub rannych w 
wypadkach należy doko-
nywać w Urzędzie Miej-
skim pod nr tel. 46 862 22 
35 wew. 526. Poza godzina-
mi pracy UM informacje 
takie można przekazywać 
pod czynny całą dobę nu-
mer telefonu 46 862 36 82. 
Uprawniony pracownik ra-
tusza zdecyduje, czy zwie-
rzę może od razu trafi ć po 
opiekę schroniska, czy naj-
pierw wymaga badań, opa-
trzenia ran, leczenia. Na 
całodobowe świadczenie 
usług pielęgnacyjno-wete-
rynaryjnych wobec zwie-
rząt domowych, gospo-
darskich i dzikich ratusz 
zawarł umowę z Przychod-
nią Weterynaryjną VetPla-
net z Rozlazłowa. To ona 
zajmuje się również opie-
ką nad kotami wolno żyją-
cymi na terenie Sochacze-
wa. Bezpańskie psy i koty 
z terenu miasta znajdują 
tymczasowy dom w Schro-
nisku dla Zwierząt w No-
wym Dworze Mazowiec-
kim, prowadzonym przez 
Fundację Przyjaciele Bra-
ci Mniejszych. Nasze zwie-
rzaki kierowane do ad-
opcji można obejrzeć na 
fanpagu fundacji. Zdjęcia 
wszystkich błąkających się 
i bezpańskich psów i ko-
tów, które trafi ają z terenu 
naszego miasta do schro-
niska w Nowym Dworze 
Mazowieckim, publiku-
jemy także na Facebooku 
Miasta Sochaczew. Dzięki 
temu wielu właścicieli od-
nalazło swoich zagubio-
nych pupili lub zaintereso-
wali się ich adopcją.

Życie z reklamówki
Temat bezpańskich zwierzaków często poruszamy na naszych łamach. Rzadko jednak 
uświadamiamy sobie, że ich bezdomność ma swoje korzenie w naszym postępowaniu. 
Od tego, jak się zachowamy w stosunku do braci mniejszych, zależy ich los.

Wąski na kroplówce w przychodni Maxivet w Sochaczewie
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We wtorek 1 lutego w hali 
przy ul. Chopina rozegra-
no Feryjny Turniej Pił-
ki Nożnej Szkół Średnich. 
Wzięło w nim udział pięć 
młodzieżowych drużyn. 
Zagrano systemem każdy z 
każdym. Mecze trwały po 
15 minut. Turniej sędzio-
wał Michał Dziepak. Zwy-
ciężyła drużyna Kozłowia 
Kozłów, która wystąpiła w 
składzie: Bartłomiej Ry-
bak, Łukasz Ziółkowski, 
Jan Kowalik, Jakub Bar-
tosiewicz, Jakub Gruczek 
oraz Maciej Księżak. 

Niestety, z powodu bra-
ku zgłoszeń zainteresowa-
nych zespołów, nie doszedł 
do skutku zaplanowany na 
czwartek 3 lutego turniej 
piłkarski szkół podstawo-
wych. Za to tego samego 
dnia w hali przy ul. Ku-
socińskiego młodzi adep-
ci footballu mogli wziąć 
udział w otwartych zaję-
ciach prowadzonych przez 
trenera Mateusza Sikor-
skiego (Piłkarskie Orły). 

Dwa turnieje przygoto-
wał działający przy MOSiR 
Wielosekcyjny Klub Spor-
towy. W czwartek, w try-
bie online, rozegrano tur-
niej szachowy. Zgłosiło się 
siedmioro zawodników. 
Były to szachy błyskawicz-
ne (blitz 5+3). Zagrano sys-
temem szwajcarskim na 
dystansie pięciu rund. Na-
stępnego dnia w hali przy 
Kusocińskiego rywalizo-

wali koszykarze. Na par-
kiet wybiegło kilkuna-
stu młodych zawodników, 
którzy pod okiem trenera 
Adama Hilchena grali w 
podziale na trzy kategorie 
wiekowe. 

Przez cały okres fe-
rii, oprócz organizacji róż-
nych turniejów i wydarzeń, 
Ośrodek udostępnia rów-
nież nieodpłatnie hale spor-
towe przy ul. Kusocińskiego 
i Chopina dla zorganizo-
wanych grup młodzieży, od 
poniedziałku do piątku w 
godz. 10.00-14.00. W mi-
nionym tygodniu specjal-
ne promocje wprowadzono 
też w innych obiektach – na 
pływalni i na lodowisku. W 
piątek 4 lutego na basenie 
odbyła się pierwsza odsłona 
Feryjnego Festynu Wodne-
go. Od 12.00 do 14.00 dzieci 
i młodzież, po okazaniu le-
gitymacji szkolnych, mogły 
wejść za basen za darmo. Z 

kolei w sobotę na lodowisku 
była karnawałowa maskara-
da. Osoby w przebraniach 
nie płaciły za wejściówkę na 
tafl ę lodu. 

Propozycje MOSiR w 
drugim tygodniu ferii zi-
mowych można znaleźć w 
naszym kalendarium wy-
darzeń na stronie 16.

Ferie na sportowo
Dotychczasowe zajęcia przeprowadzono w ścisłym reżimie sanitarnym. 
W minionym tygodniu niemal codziennie w obiektach Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji odbywały się różnego rodzaju turnieje, zawody i inne 
wydarzenia sportowe dla dzieci i młodzieży. 

Tegoroczna sochaczew-
ska odsłona Biegu Pamię-
ci Żołnierzy Wyklętych 
- „Tropem Wilczym” od-
będzie się w niedzielę 6 
marca. Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji rozpo-
czął przyjmowanie zapi-
sów. 

W ramach wydarzenia or-
ganizatorzy zaplanowali w 

sumie pięć startów: marsz 
nordic walking na 5 km, 
biegi dla dzieci i młodzie-
ży szkolnej na 400 i 1000 
metrów, bieg malucha na 
symbolicznym dystansie 
196,3 metrów wokół placu 
Kościuszki oraz oczywi-
ście bieg główny na 5 km. 

Rywalizacja open wy-
startuje z miejskiego ryn-
ku. Trasa przebiegać bę-

dzie ulicami: Traugutta, 
Licealną, Żyrardowską, 
Gwardyjską i Spartańską 
(tu nastąpi nawrót). Biega-
cze wrócą tą samą trasą na 

plac Kościuszki, gdzie bę-
dzie zlokalizowana meta. 
Tam odbędzie się dekora-
cja najlepszych zawodni-
ków w kategoriach kobiet i 
mężczyzn. 

Karty   zgłoszeniowe 
i pełny regulamin impre-
zy można pobrać ze strony 
www.mosir.sochaczew.pl, 
z zakładki „Bieg Tropem 
Wilczym 2022”. 

Sochaczewianie pobiegną Tropem Wilczym

Drużyna seniorów RC Orkan 
Sochaczew w ramach przy-
gotowań do rundy wiosennej 
wyjechała 1 lutego na zgru-
powanie do Zakopanego. W 
drodze powrotnej rugbiści 
zagrali też sparing z drużyną 
Juvenii Kraków. 

Na obóz do zimowej stolicy 
Polski pojechało 26 zawod-
ników z drużyny prowadzo-
nej przez trenera Macieja 
Brażuka. W drodze do Za-
kopanego sochaczewscy rug-
biści zatrzymali się w Kra-
kowie, aby odbyć wspólny 
trening z ekipą Juvenii, któ-
ry poświęcili pracy w forma-
cjach. Była to cenna lekcja z 
realnym przeciwnikiem. Na-
stępnie, już w Centralnym 
Ośrodku Sportu w Zakopa-
nem, drużyna Orkana odby-
wała kilka jednostek trenin-
gowych dziennie.

- Pierwszego dnia, od 7.00 
rano, rozpoczęliśmy moc-
ną sesję na siłowni, po której 
wszyscy wyszliśmy w góry. Po 
obiedzie doskonaliliśmy grę 
w kontakcie i przemieszcza-
nie się w obronie. Wieczorem 
udało się jeszcze zrealizować 
jednostkę treningową na ma-
tach, gdzie motywem prze-
wodnim była szarża – relacjo-
nował trener Maciej Brażuk.

Z seniorami Orkana 
do Zakopanego pojechało 
dwóch młodych rugbistów 
w wieku 17 lat, Damian 

Rogowski i Damian Pisa-
rek. W piątkowy wieczór, 
podczas podsumowania 
zgrupowania, otrzymali na 
pamiątkę ciupagi. Dodat-
kowo najstarszy zawodnik, 
czyli Michał Polakowski 
dostał kapelusz góralski z 
przykazaniem, żeby dbał 
o młodych w drużynie se-
niorów.

W drodze powrotnej so-
chaczewscy rugbiści ponow-
nie wstąpili do stolicy Mało-
polski, aby w sobotę 5 lutego 
potrenować i zagrać mecz 
kontrolny z krakowskimi 
smokami. 

- Trening rozpoczęli-
śmy od stałych fragmentów 
gry, były to m.in. młyny i 
auty. Zwracaliśmy szczególną 
uwagę na wiązanie pierwszej 
ósemki i współpracę pomię-
dzy zawodnikami. Następnie 
rozegraliśmy mecz w pełnym 
kontakcie, całość trwała 90 
minut. Jestem zadowolony z 
zaangażowania zawodników, 
którzy mogli potrenować w 
realnych warunkach meczo-
wych - mówił Maciej Brażuk. 

Przypomnijmy, że po run-
dzie jesiennej sochaczewscy 
rugbiści zajmują drugie miej-
sce w tabeli ekstraligi. Pierw-
szy mecz wiosną zagrają już za 
miesiąc, w niedzielę 6 marca. 
W ramach zaległej VI kolejki 
Orkan Sochaczew podejmie 
na stadionie przy ul. Warszaw-
skiej stołeczną Skrę.

Szlifowali formę
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Opr. Maciej Frankowski

Rozegrane w Sochaczewie 
w czwartek 3 lutego spo-
tkanie z Bogorią Grodzisk 
Mazowiecki było zaległym 
meczem VIII kolejki, jesz-
cze z rundy jesiennej. Po 
pierwszej grze Irina Cio-
banu, pokonując Martynę 
Lis, dała drużynie gospo-
darzy prowadzenie. Wy-
równała 20-letnia Białoru-
sinka Darya Kisel, która w 
trzech setach ograła Zuzan-
nę Wielgos. Drugi punkt dla 
Bogorii, po zaciętym poje-
dynku, wywalczyła Alek-
sandra Falarz, pokonując po 
pięciu setach Ilonę Sztwiert-
nię. Wyrównała Irina Cio-
banu po trzysetowej grze z 
Daryą Kisel, a trzeci, zwy-
cięski punkt dla SKTS zdo-
była Zuza Wielgos, pokonu-
jąc Martynę Lis. 

Następnego dnia SKTS 
zagrał na wyjeździe z ostat-
nią w ligowej tabeli drużyną 
z Tarnowskich Gór. Jedynie 
pierwszy pojedynek moż-
na uznać za wyrównany, w 
którym Daria Łuczakowska 
pokonała Natalię Szymczyk, 
ale potrzebowała do tego aż 
pięciu partii. Irina Ciobanu 
oraz Zuzanna Wielgos z ła-
twością ograły rywalki bez 
straty seta. 

Niedzielne (6.02) starcie 
z zespołem Bebetto w Czę-
stochowie miało kluczowe 
znaczenie dla układu tabe-
li ekstraklasy kobiet. Jesienią 
SKTS wygrał w Sochacze-
wie 3:1. Tym razem akade-
miczki skutecznie zrewan-
żowały się, pokonując w 
swojej hali zespół prowadzo-
ny przez Bronisława Gaw-
rylczyka taką samą różnicą 
punktów i tym samym od-
robiły stratę trzech oczek 
do sochaczewskiego zespo-
łu w ligowej tabeli. W otwie-
rającym pojedynku Ilona 
Sztwiertnia, choć długo pro-

wadziła w pierwszej partii z 
doświadczoną Ukrainką Te-
tyaną Bilenko, to ostatecznie 
przegrała ją do dziewięciu. 
W kolejnych setach uległa 
zawodniczce z Częstocho-
wy, dwukrotnie do czterech. 
Wyrównała Irina Cioba-
nu, ogrywając bez straty seta 
Roksanę Załomską. W trze-
ciej grze doświadczona Daria 
Łuczakowska musiała uznać 
wyższość młodej Ukrainki 
Dymytrenko, z którą prze-
grała 1:3. W czwartym, naj-
bardziej wyrównanym w 
tym meczu starciu, Irina nie 
dała rady Tetyanie Bilenko, 
przegrywając z nią po pięciu 
partiach. 

Z dorobkiem 25 punk-
tów SKTS zajmuje aktual-
nie czwarte miejsce w tabeli 
Ekstraklasy Kobiet w Teni-

sie Stołowym. Do zakończe-
nia rundy zasadniczej so-
chaczewskim tenisistkom 
pozostały do rozegrania 
cztery spotkania, w tym trzy 
z nich odbędą się w hali przy 
ul. Kusocińskiego. Kolejną 
„sesję ligową” zaplanowano 
w połowie przyszłego mie-
siąca. 11 marca SKTS podej-
mie drużynę z Nadarzyna, 
14 z Wrocławia, 19 z Łomży, 
a w międzyczasie, 13 marca, 
drużyna prowadzona przez 
Bronisława Gawrylczyka 
wyjedzie na mecz do Gro-
dziska Mazowieckiego.

Tymczasem młode za-
wodniczki SKTS grają też 
indywidualnie. W ostatni 
weekend stycznia w Gdań-
sku rozegrano trzecią run-
dę Grand Prix Polski Se-
niorek. Świetnie spisała się 

Ilona Sztwiertnia. Awan-
sowała do fazy pucharo-
wej z pierwszego miejsca w 
grupie, a w 1/8 fi nału po-
konała Annę Brzyską 4:1. 
Niestety, po wyrównanej 
walce, na tym etapie tur-
nieju odpadła Zuzanna 
Wielgos, która minimal-
nie przegrała z Agatą Za-
krzewską 4:3. Na pocie-
szenie w meczu o miejsca 
9-12 Zuzia wygrała, rów-
nież z Anną Brzyską. W 
ćwierćfi nale Ilona, po 
świetnie rozegranym poje-
dynku pokonała reprezen-
tantkę KTS Tarnobrzeg, 
Agatę Zakrzewską – 4:0. 
W półfi nale zawodniczka 
SKTS, pomimo prowadze-
nia, ostatecznie minimal-
nie uległa 3:4 triumfatorce 
całego turnieju, Katarzy-
nie Węgrzyn (AZS Wro-
cław). Zajęcie przez Ilonę 
trzeciego miejsca to duży 
sukces i potwierdzenie, że 
jej wysoka pozycja w ogól-
nopolskim rankingu nie 
jest przypadkiem. Trzecia 
runda GP była ostatnimi 
ogólnopolskimi zawoda-
mi przed Indywidualny-
mi Mistrzostwami Polski, 
które odbędą się pod ko-
niec marca. Życzymy po-
wodzenia i liczymy na 
zdobycze medalowe repre-
zentantek sochaczewskie-
go klubu. 

Trzy mecze w cztery dni
Wygrane z drużynami z Grodziska Mazowieckiego i Tarnowskich Gór oraz porażka z 
akademiczkami z Częstochowy. To bilans ostatnich meczów ligowych Sochaczewskiego 
Klubu Tenisa Stołowego. Przegrana z Bebetto skomplikowała trochę sytuację. O awans 
do półfi nału Drużynowych Mistrzostw Polski trzeba będzie jeszcze powalczyć. 

SKTS Sochaczew – Bogoria Grodzisk Mazowiecki 3:2
Irina Ciobanu – Martyna Lis 3:0 (11:7, 11:5, 11:6)

Zuzanna Wielgos – Darya Kisel 0:3 (9:11, 7:11, 12:14)
Ilona Sztwiertnia – Aleksandra Falarz 2:3 (11:6, 12:14, 7:11, 11:4, 5:11)

Irina Ciobanu - Darya Kisel 3:0 (11:6, 11:9, 15:13)
Zuzanna Wielgos - Martyna Lis 3:1 (7:11, 11:5, 11:7, 11:5)

MKS Skarbek Tarnowskie Góry – SKTS Sochaczew 0:3
Natalia Szymczyk - Daria Łuczakowska 2:3 (12:10, 9:11, 6:11, 11:9, 8:11)

Julia Tomecka - Irina Ciobanu 0:3 (1:11, 5:11, 4:11)
Klaudia Franaszczuk - Zuzanna Wielgos 0:3 (3:11, 4:11, 1:11)

Bebetto AZS UJD Częstochowa – SKTS Sochaczew
Tetyana Bilenko - Ilona Sztwiertnia 3:0 (11:9, 11:4, 11:4) 
Roksana Załomska - Irina Ciobanu 0:3 (9:11, 4:11, 5:11)

Anastasiya Dymytrenko – Daria Łuczakowska 3:1 (11:8, 9:11, 11:7, 11:7)
Tetyana Bilenko - Irina Ciobanu 3:2 (9:11, 11:7, 8:11, 13:11, 11:5)

Trzy zawodniczki KM „Ak-
tywni” Sochaczew, pod 
okiem trenera Emanuela 
Zimnego, przygotowują się 
w Spale do halowych mi-
strzostw Polski. W sobotę 5 
lutego dziewczyny zaliczy-
ły kolejne udane starty. 

Ry walizację   rozpoczę-
ły sprinterki na dystansie 
60 metrów. W juniorkach 
młodszych (U-18) rewela-
cyjnie wystartowała Julia 
Skomiał. W biegu elimina-
cyjnym przebiegła dystans 
w 7.96. Wynik ten dał jej 
pewny awans do fi nału. W 
nim pobiegła jeszcze szyb-
ciej, urywając kolejne setne 
sekundy. Uzyskała czas 7.91. 
Zawody zakończyła na dru-
gim miejscu. To wspaniały 
prognostyk przed mistrzo-
stwami Polski U-18, które 
już za tydzień zostaną roze-
grane w Rzeszowie.

W kategorii młodzi-
czek (U-16) znakomity 
start zaliczyła też Karolina 
Kuracka. W biegu elimina-
cyjnym 60 metrów poko-
nała w 8.33. Awansowała 
do fi nału, w którym zajęła 
trzecie miejsce z wynikiem 

8.55. Karolina wystartowa-
ła też w biegu na 200 me-
trów. Jedno okrążenie hali 
pokonała w 29.15 sekundy, 
co jest jej nowym rekor-
dem życiowym.

Trzecia reprezentant-
ka „Aktywnych” Nata-
lia Hoyer wystartowała w 
trudnym jak na młodzicz-
kę dystansie 400 metrów. 
Poradziła sobie z nim zna-
komicie. Przebiegła dy-
stans w 63.19. Obecnie jest 
to trzeci wynik w Polsce w 
kategorii U-16.

Po dłuższej przerwie, i 
po raz pierwszy w nowym 
roku, w blokach starto-
wych stanął też trener Ak-
tywnych - Emanuel Zim-
ny. Dystans 200 metrów 
pokonał w 27.28.

Świetne wyniki aktywnych 
dziewczyn w Spale

Siatkarze zakończyli run-
dę zasadniczą. W sobotę 5 
lutego w ramach ostatniej 
10. kolejki ALPS rozegrane 
zostało tylko jedno spotka-
nie, jednak było ono bardzo 
ważne dla ostatecznego 
składu drużyn grających w 
fazie play-off .

Nie obyło się bez „drobnych 
kalkulacji”. W ostatniej 
chwili drużyna KS Bielice 
oddała mecz walkowerem, 
co dało siatkarzom Vol-
leya Sochaczew łatwe trzy 
punkty. Nie wystarczyło to 
jednak, aby ekipa Volleya 
awansowała do półfi nału. 
Udało się to drużynie Tere-
sina, która w swoim starciu 
musiała ugrać co najmniej 
jednego seta, by awanso-

wać z czwartego miejsca i 
tym samym móc walczyć 
o medale. Ostatecznie spo-
tkanie Teresina z Wyszo-
grodem zakończyło się 
wynikiem 3:1 dla siatkarzy 
z Wyszogrodu i rozegrane 
zostało zgodnie z zasadą 
fair-play.

Półfi nałowe dwumecze 
XXVII edycji Amatorskiej 
Ligi Piłki Siatkowej odbę-
dą się w weekend 19-20 lu-
tego. Zmierzą się druży-
ny pierwsza z czwartą oraz 
druga z trzecią po rundzie 
zasadniczej, czyli KS Piast 
Feliksów zagra z Teresi-
nem, a Wyszogród będzie 
rywalizował z KS Bielice. 
Tydzień później, 26-27 lu-
tego, zaplanowano fi nały 
rozgrywek. 

Czas na półfi nały
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FERIE W MIEŚCIE

Miejski Ośrodek Sportu i Re-
kreacji w dwóch swoich ha-
lach ponownie będzie gościć 
dzieci i młodzież. W śro-
dę 9 lutego w Chodakowie, 
o godz. 9.00, rozpocznie się 
turniej siatkówki szkół śred-
nich. Z kolei przy ul. Kuso-
cińskiego między 10.00 a 
13.00 odbędą się feryjne zaję-
cia sportowo-artystyczne dla 
dzieci w wieku do 15 lat. Kie-
rownik hali Renata Kubik 
przygotuje zabawy w stylu 
Dzikiego Zachodu. Uczest-
nicy wykonają m.in. pro-
jekty własnych butów kow-
bojskich. Będzie łapanie na 
lasso, rzut podkową, zapla-
tanie końskiej grzywy, wy-
ścigi konne, a także feryjne 
kino malucha i, jak przystało 
na Międzynarodowy Dzień 
Pizzy, który przypada tego 
dnia, poczęstunek od Pizze-
rii Atmosfera dla uczestni-
ków zajęć.

W piątek 11 lutego pływal-
nia „Orka” zaprasza na drugą 
odsłonę „Feryjnego Festynu 
Wodnego”. Od godz. 12.00 do 
14.00, młodzież po okazaniu 
legitymacji szkolnych wejdzie 
na basen za darmo. W sobo-
tę o godz. 16.00 na profi lu FB 
ośrodka opublikowany zosta-
nie kolejny fi lm z cyklu „Mały 
sportowiec”. Tym razem in-
struktorzy UKS „Siódemka” 
Sochaczew pokażą ofertę zajęć 
i przykładowy trening judo. 

Zwieńczeniem ferii będzie 
Kapsel Socho Day! To pierw-
sze takie wydarzenie organi-
zowane przez MOSiR. Zawo-
dy odbędą się w niedzielę 13 
lutego od godz. 10.00, w hali 
przy ul. Kusocińskiego. Orga-
nizatorzy przygotują 100-me-
trowy tor do gry, na którym 
nie zabraknie licznych prze-
szkód, lotnych premii i zakrę-
tów. W zabawie mogą wziąć 
udział zarówno dzieci, jak i 
dorośli. MOSiR zapewni kap-
sle, ale można przygotować też 
własne, bo najciekawsze z nich 

zostaną nagrodzone specjal-
nym wyróżnieniem.

Jednocześnie   MOSiR 
przypomina, że w związku z 
trwającą pandemią w obiek-
tach obowiązują 30-procento-
we limity obłożenia osobowe-
go. Przykładowo: 35 osób w 
pływalni, 30 na lodowisku, a w 
hali przy ul. Kusocińskiego 13 
osób w sali judo i 20 na dużej 
sali przebywających jednocze-
śnie na zajęciach sportowych. 
Do limitu nie wliczane są 
osoby zaszczepione przeciw-
ko COVID-19. W przypadku 
osiągnięcia określonego limi-
tu, kolejni zainteresowani po-
proszeni zostaną o okazanie 
paszportu covidowego.

Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą zorganizowało w ostat-
nią sobotę stycznia, cieszący 
się dużą popularnością, Rajd 
Szlakami Powstania Stycznio-
wego po Puszczy Kampino-
skiej. Pozostałe zaplanowane 
w siedzibie muzeum zajęcia 
stacjonarne, ze względu na 
dynamiczną sytuację pande-
miczną, przygotowano w for-
mule online. Są to nie tyle wy-
kłady, co gawędy połączone z 
prezentacjami, skierowane do 
młodego widza. Materiały są 
zamieszczane na profi lu Fa-
cebooka MZSiPBnB. W naj-
bliższą środę 9 lutego o godz. 

13.00 pojawi się druga cześć 
zajęć o historii w grach kom-
puterowych. Wiele gatunków 
- strategie, gry akcji, przygodo-
we - od zawsze brały na warsz-
tat tematykę historyczną. Wi-
dzowie dowiedzą się, ile jest w 
nich prawdy, ile fi kcji, a ile luź-
nych inspiracji różnymi histo-
rycznymi wydarzeniami. Z 
kolei 11 lutego o godz. 13.00 
zaplanowano premierę fi lmu 
o historii banknotów na ziemi 
sochaczewskiej. Na terenie na-
szego miasta, w zależności od 
okresu, spotkać można było 
ruble rosyjskie, markę cesar-
stwa niemieckiego, markę pol-
ską, złoty polski. O tym, kiedy 
którą walutą można było za-
płacić w Sochaczewie, w przy-
stępny i ciekawy sposób opo-
wie pracownik muzeum.

Podobnie Miejska Biblio-
teka Publiczna przeniosła swo-
ją ofertę na ferie do internetu. 
Codziennie o godz. 13.00 na 
Facebooku MBP prezentowa-
ne są prace plastyczno-tech-
niczne możliwe do zrobienia 
samodzielnie w domu. Prze-
wodnikami dzieci w instruk-
cjach do wykonania prac są 
postacie z bajek: Pszczółka 
Maja, Krecik, Plastuś czy Miś 
Uszatek. Dla wszystkich dzie-
ci, które przyniosą dwie prace 
(jedną z pierwszego i drugą z 
drugiego tygodnia ferii) pra-

cownicy biblioteki przygoto-
wali drobną niespodziankę.

KALENDARIUM
8 lutego 
- godz. 13.00 Ferie w bi-
bliotece online (Facebook 
MBP w Sochaczewie)
9 lutego
- godz. 9.00 Turniej siat-

kówk i   szkół   średnich 

(Miejski   Ośrodek   Spor-
tu i Rekreacji, ul. Chopina 
101).
- godz. 10.00-13.00 Feryj-

ne zajęcia sportowo-arty-

styczne dla dzieci w wieku 

do 15 lat (Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji, ul. Ku-
socińskiego 2).
- godz. 13.00 Ferie w bi-

bliotece online (Facebook 
MBP w Sochaczewie)
- godz. 13.00 Historia w 

grach komputerowych cz. 

2 - zajęcia online (Facebo-
ok Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej)
10 lutego
- godz. 13.00 Ferie w bi-

bliotece online (Facebook 
MBP w Sochaczewie)
11 lutego
- godz. 12.00-14.00 Feryjny 

Festyn Wodny (pływalnia 
„Orka”, ul. Olimpijska 3)
- godz. 13.00 Ferie w bi-

bliotece online (Facebook 
MBP w Sochaczewie)
- godz. 13.00 Historia 

banknotów na ziemi so-

chaczewskiej - zajęcia on-

line (Facebook Muzeum 
Ziemi Sochaczewskiej)
12 lutego
- godz. 16.00 Mały Spor-

towiec - zajęcia online z 
UKS „Siódemka” Socha-
czew (Facebook MOSiR)
13 lutego
- godz. 10.00 Zagraj w kap-

sle - Kapsel Socho Day 
(Miejski Ośrodek Sportu i 
Rekreacji, ul. Kusocińskie-
go 2)

Oprac. Maciej Frankowski

Propozycje na drugi 
tydzień ferii
Sytuacja pandemiczna pokrzyżowała trochę plany zajęć w ferie zimowe, 
organizowane przez miejskie jednostki. Oferta instytucji kulturalnych niemal w 
całości została przeniesiona do internetu. Udało się za to zorganizować stacjonarnie 
zajęcia sportowe. Przed nami, w nadchodzącym tygodniu, kolejne propozycje. 

Miejska Biblioteka Pu-
bliczna regularnie wzbo-
gaca swoje zbiory. Część 
nowości, jakie znajdzie-
my na półkach biblioteki 
w kramnicach i jej fi liach 
w Chodakowie i Borysze-
wie, można bliżej poznać 
w naszym kąciku czytelni-
czym. Zachęcamy do lek-
tury.

DLA DOROSŁYCH...
Gabriela Gargaś
„Dobrze, że jesteś”
Zoja i Borys to zupełne prze-
ciwieństwa. Ona – podcho-
dząca do życia z nutką sza-
leństwa, on – stateczny i 
oddany swojej pracy. I choć 
miłość potrafi  pokonać wiele 
przeszkód, różnica charak-
terów powoduje, że posta-
nawiają od siebie odpocząć. 
Nie zamykają jednak drzwi. 
Umawiają się na spotkanie 
za dwa lata, mając nadzieję, 
że uczucie się nie wypali, że 
odnajdą się na nowo. „Do-
brze, że jesteś” to kolejna po-
wieść Gabrieli Gargaś, któ-
rą czytałam jednym tchem, 
przepełniona mnóstwem 
emocji, refl eksji i życiowych 
mądrości. Przepiękna histo-
ria, łamiąca serce na tysią-
ce kawałków, by później po-
zwolić je z powrotem powoli 
poskładać. Książka porusza 
też ważne problemy życiowe, 
jak walka z chorobą i bezsil-
ność w jej obliczu, bezinte-
resowna pomoc, przyjaźń, 
miłość. Poza tym pozwala 
zupełnie inaczej spojrzeć na 
bezdomność. 

Magdalena 
Witkiewicz
„Drzewko szczęścia”
Podczas wigilijnej wiecze-
rzy seniorka rodu, Korne-
lia Trzpiot, oznajmia, że nie 
umrze bez herbu. No i za-
częło się zgłębianie historii 
rodziny, by odnaleźć jej ko-
rzenie. Jednak Kornelia do-
brze wie, że żaden herb nie 
istnieje. Po co więc zarządza 
te poszukiwania? Widząc, że 
nie najlepiej dzieje się w ro-
dzinie, pragnie poprawić te 
relacje i wzmocnić więzi. Jej 
córka od 15 lat myśli o roz-
wodzie, ale zawsze odkłada 
go na później. Wieczny ka-
waler Konrad nie chce anga-
żować się w poważne związ-

ki, a najmłodsza w rodzinie 
Zosia czuje się samotna i za-
gubiona. Na kartach powie-
ści pojawia się też niezwykła 
krowa Felicja, do której, w 
ramach terapii, chętnie przy-
tulają się zarówno dorośli jak 
i dzieci. 

…I DLA DZIECI
„Zamiataj” 
Louise Greig
Júlia Sarda
Ta pięknie ilustrowana 
książka przeznaczona jest 
nie tylko dla dzieci, ale dla 
rodziców także. Mądra, po-
uczająca, której treść skupia 
się na emocjach – a z nimi 
przecież nie tylko dzieci mają 
do czynienia na co dzień.

Zły humor Edzia – boha-
tera książki zaczął się od bła-
hej drobnostki. Jednak po-
tem urósł, nabrał rozpędu i 
omiótł całe miasto. „Zamia-
taj” to opowieść o radzeniu 
sobie z silnymi emocjami, 
jednocześnie   podnosząca 
na duchu, ucząca, że trudne 
emocje są nieodłączną czę-
ścią nas samych. 

Barbara Stenka
„Zostań sama 
w domu”
Książka została wyróżniona w 
V Konkursie Literackim im. 
Astrid Lindgren za współcze-
sną książkę dla dzieci i mło-
dzieży. Wciągająca opowieść 
o Dianie, na której przeżycia 
z dzieciństwa odcisnęły pięt-
no. Diana w niczym nie przy-
pomina swoich rówieśniczek. 
Nie pragnie dorosnąć i wca-
le jej się do tego nie spieszy. 
Co więcej, wcale nie zamierza 
godzić się na dorosłość - chce 
być ciągle dzieckiem. Taki jest 
przynajmniej plan. Książka 
niosąca ze sobą bardzo duży 
ładunek emocjonalny, poka-
zująca że nie ma sytuacji bez 
wyjścia. Zawsze jest nadzie-
ja, że na naszej drodze pojawi 
się ktoś, kto swoją obecnością 
wniesie w nasze życie światło. 
I chociaż książka adresowa-
na jest do dzieci i młodzieży, 
to z pewnością można przy-
znać, że powinna to być rów-
nież pozycja obowiązkowa dla 
dorosłych, którzy pochłonięci 
swoim życiem, swoimi proble-
mami, nie zauważają, że coś 
złego dzieje się z dziećmi, które 
żyją w ich otoczeniu.


